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Integrace veřejné dopravy startuje 12. 12. 2021 • Čipovými kartami ne-
bude možné v  autobusech na  Mladoboleslavsku platit • Zajištění vět-
ší bezpečnosti ve  městě • Kalendář svozu odpadů pro rok 2022 • Nová 
publikace v  edici Benátecká knihovnička • Prodej vánočních stromků

RaDOSTNÉ VáNOCe a HODNĚ šTĚSTí V ROCe 2022

Vánočním stromem na Husově náměstí je tradičně rostlý smrk ztepilý, který se rozzářil v neděli 28. listopadu 2021

Vánoční borovičku 
v městské části Kbel 
darovala Správa 
městských lesů 
a 28. listopadu 
2021 ozdobily pod 
vedením Milice 
Michlové kbelské 
děti. Slavnostní 
rozsvícení proběhlo 
za vystoupení Kbel-
ských koťat .

Vánoční strom 
v městské 
části Dražice 
byl rozsvícen 
za přítomnosti 
dražických 
občanů 
27. listopadu 
2021 

Dominantou náměstí Na Burse je v letošním 
adventním a vánočním čase krásný devatenácti-
metrový  stříbrný smrk
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Vážení spoluobčané, milí Benátčané,
letošní rok, bohužel, stejně jako ten předešlý, 
nemůžeme považovat za rok obvyklý, běžný. 
Také letos se náš život v mnoha ohledech lišil 
od normálu, na který jsme po léta byli zvyklí. 
A přesto se především díky práci, úsilí a na-
sazení moha benáteckých občanů podařilo 
i v tomto roce udržet vysokou kvalitu života 
ve všech oblastech v našem městě tak jako 
v minulosti. Každému, kdo se na tom podílel, 
patří upřímné poděkování a uznání.
Děkuji Vám! 
Vážení přátelé, 
přeji Vám příjemné prožití adventního času, 
krásné svátky vánoční strávené ve  společ-
nosti Vašich blízkých a  především pevné 
zdraví a dostatek sil a optimismu do dalších 
dnů. Věřím, že se při vhodné příležitosti 
v  budoucnu budeme moci setkat osobně, 
třeba při některé z  tradičních akcí pořáda-
ných v  našem městě, protože osobní kon-
takt nelze ničím nahradit. 
S přáním všeho dobrého

PhDr. Karel Bendl

Byl vyhlášen nouzový stav
Vláda v souladu s čl. 5 a 6 ústavního záko-
na č. 110/1998 Sb., o  bezpečnosti České 
republiky, vyhlásila pro území České repub-
liky z  důvodu ohrožení zdraví v  souvislosti 
s  prokázáním výskytu koronaviru (ozna-
čovaný jako SARS CoV-2) na  území České 
republiky NOUZOVÝ STAV na dobu 30 dnů 
od 00:00 hodin dne 26. listopadu 2021.
Více informací naleznete v  dokumen-
tech na  webových stránkách města nebo 
na  webových stránkách Vlády ČR a  Minis-
terstva zdravotnictví ČR.
Z  výše uvedených důvodů byly všechny 
akce pořádané městem Benátky nad Jizerou  
z r u š e n é. Toto rozhodnutí se dotklo i letoš-
ního zahájení Benáteckého adventu, na jehož 
přípravách několik týdnů pracovali zaměst-
nanci Správy městských lesů, členové Klubu 
seniorů, děti z  benáteckých škol a  mnoho 
dalších. Všem patří velké poděkování!

Podpořili jsme Klaudiánovu 
nemocnici, spolupráce bude 
pokračovat nadále 
Město Benátky nad Jizerou před časem dokon-
čilo rekonstrukci své polikliniky, kde sídlí řada 
důležitých ambulancí. Významnou část tvoří 
ambulance a vyšetřovny Klaudiánovy nemoc-
nice. Na podrobnosti jsme se zeptali předsedy 
představenstva pana Ladislava Řípy.
• Jak jste spokojen se spoluprací s městem Benátky? 
Díky dlouhodobé spolupráci s  vedením města, 
a  to především s  panem starostou Karlem Ben-
dlem, se podařilo naše ambulance zrekonstruovat 
tak, aby co nejvíce vyhovovaly potřebám občanů 
Benátek a našim zdravotníkům. S panem staros-
tou jsme naše a potřeby pacientů konzultovali ješ-

tě před začátkem samotné realizace, díky čemuž 
je výsledek tak skvělý. S panem starostou mě pojí 
zároveň i  dlouholeté přátelství, což samozřejmě 
usnadňuje veškerou naši komunikaci a  jako ro-
dilý Benátčan mám ke všemu bližší vztah. Město 
a  jeho pověření zaměstnanci, především paní 
Petra Hofmanová, nám vycházeli ochotně vstříc 
a na výsledku je to vidět.
• Na  poliklinice bylo nutné obnovit rentgen, byl 
to velký problém? 
Nákup takového přístroje není rozhodně levnou 
záležitostí. Původní přístroj již nevyhovoval dneš-
ním požadavkům a hrozilo, že nebudeme moci 
nadále zajišťovat v  Benátkách tuto službu. Za-
stupitelstvo města schválilo finanční dar pro naši 
nemocnici ve výši 4 miliony korun na zakoupení 
nového RTG přístroje. Tímto bych chtěl velmi po-
děkovat všem zastupitelům, protože bez jejich 
podpory bychom nový přístroj nemohli nyní 
zakoupit. Nutná byla také potřebná stavební pří-
prava. Na vyšetření na tomto rentgenu přicházejí 
pacienti z ortopedie, chirurgie, plicního oddělení 
nebo od praktických a dětských lékařů z celého 
okolí Benátek. Věřím, že nový přístroj bude příno-
sem pro obrovské množství lidí. Kvalita zobrazení 
je významně lepší a lékaři tak mohou s větší jisto-
tou rozhodovat o dalším postupu léčby.
• Připomeňte, prosím, které ordinace vaše ne-
mocnice v našem městě provozuje.
Klaudiánova nemocnice v  poliklinice kromě 
rentgenu provozuje také ambulance chirurgie, 
ortopedie, urologie, plicní a interní. Dále jsme 
se s panem starostou dohodli, že nadále pone-
cháme v Benátkách detašované pracoviště od-
dělení klinické biochemie – tedy odběry krve. 
Ty najde veřejnost v  přízemí budovy vedle 
polikliniky společně s  naší oční ambulancí. 
Provoz je zde v  pondělí, středu a  pátek od  6 
do 10 hodin.
• Co vaše další plány v Benátkách?
Poliklinika je po  rekonstrukci ve  skvělém 
stavu. Proto chceme, aby i  oční ambulance 
ve  vedlejší budově nabídla našim pacientům 
v Benátkách vyšší standard. Na vlastní náklady 
zde plánujeme výměnu lina a nábytku a samo-
zřejmě vše nově vymalujeme. Ambulance tak 
bude určitě pro pacienty mnohem přívětivější.
• Máte závěrem nějaký vzkaz pro obyvatele na-
šeho města?
Všem Benátčanům přeji především pevné 
zdraví a poklidný advent s rodinou a přáteli. 
Uplynulý rok byl velmi náročný, každý z  nás 
se setkal s  někým, kdo prodělal covid, nebo 
ho dokonce sám měl. Jako ředitel nemocnice 
bych si velmi přál, aby tato doba co nejdříve 
pominula a my jsme se již nemuseli tolik obá-
vat o  své blízké. Bohužel, covid jasně ukázal, 
jak je lidské zdraví křehké a je tou nejdůležitěj-
ší hodnotou. Buďme proto v roce 2022 k sobě 
ohleduplní a zodpovědní.

Hana Kopalová

  Po dokončené rekonstrukci byla Poliklinika 
v Benátkách nad Jizerou slavnostně otevřena 
21. září 2021 - vlevo předseda představenstva 
JUDr. Ladislav Řípa

Rekonstrukce místní komuni-
kace v ulici Boženy Němcové
Projekt „Rekonstrukce místní komunikace 
v ulici Boženy Němcové“ byl realizován za při-
spění prostředků státního rozpočtu ČR z pro-
gramu Ministerstva pro místní rozvoj

Z h o t o v i t e l: firma STRABAG a. s., Praha
T e c h n i c k ý   d o z o r: firma Realstav MB spol. 
s r. o., Ml. Boleslav
Začátkem měsíce listopadu byla na komunikaci 
dokončena příprava povrchu na pokládku nové-
ho asfaltového povrchu včetně zapískování zám-
kové dlažby na  chodnících. Samotná pokládka 
asfaltového povrchu byla provedena ve  dnech 
10. - 11. 11. 2021. Do předání hotového díla,  kte-
ré proběhlo 15. 11. 2021, došlo ještě k dokončení 
terénních úprav a instalaci dopravního značení. 
Celková cena díla je cca. 9,8 mil. Kč.

  Nový asfaltový povrch v ulici Boženy Němcové

Výměna dřevin
Z h o t o v i t e l: firma Lesáček s. r. o.
V  alejích v  extravilánu města provedla firma 
Lesáček s. r. o. v měsíci listopadu výměnu ně-
kolika uhynulých dřevin. 

  Zaměstnanci firmy Lesáček s. r. o. při výsadbě 
dubu v aleji v Obodři

Multigenerační zahrada
Bylo ukončeno výběrové řízení na zhotovi-
tele úprav zahrady na  parcele p.  č. 884/1, 
k. ú. Staré Benátky. Úprava současného 
prostoru spočívá v  redukci stávající zeleně 
a dosazení nových stromů a keřů, vybudo-
vání pergoly, bylinkové zahrádky a ohniště.  
Dále budou přesunuty a  doplněny prvky 
dětského hřiště. Stávající prostor zahra-
dy, která bude sloužit jako multigenerač-
ní, bude upraven pro potřeby starších lidí 
a osob se sníženou schopností pohybu. Dle 
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stanovených kritérií (výše nabídkové ceny) 
byla jako nejvhodnější vyhodnocena na-
bídka firmy BLEK s. r. o., Praha 10 za  cenu 
ve výši 3 871 113,74 Kč s DPH.   

Zabezpečování městské zeleně
I  nadále se pokračovalo v  zabezpečování 
městské zeleně. Mimo jiné byl proveden zdra-
votně-bezpečnostní řez u  lípy před vstupem 
na hřbitov ve Starých Benátkách a redukce ja-
sanu v areálu hřbitova.

 Ošetřování zeleně z ulice U Kostela

Oprava fasády zámku
Z h o t o v i t e l: firma Profis B&B s. r. o., Praha 4
C e n a: 3 360 484,07 Kč s DPH.   
Během listopadu proběhlo lokální vysprave-
ní poškozených ploch omítek nad částí zatě-
žovanou vlhkostí. Povrch jádrových omítek 
byl opatřen čistě vápenným štukem. Bude 
proveden první nátěr, čímž budou práce 

pro letošní rok ukončeny. Pokračování prací 
bude zahájeno za příznivějších klimatických 
podmínek.

Integrace veřejné dopravy 
na Mladoboleslavsku 
od 12. 12. 2021
Od  neděle 12. 12. 2021 bude do  společného 
integrovaného systému Prahy a  Středočes-
kého kraje zahrnuta část oblasti Mladobole-
slavska. Při integraci bude zrušeno celkem 
69 nezaintegrovaných linek, zavedeno 38 no-
vých autobusových linek Pražské integrované 
dopravy (PID), na 12 linkách PID bude provoz 
upraven. Jednotlivé linky budou mezi sebou 
provázány, dojde tak k plošnější a efektivněj-
ší obsluze území. Provoz bude hlídán koordi-
načním dispečinkem. Na  linkách bude platit 
pásmový a časový tarif PID s možností využití 
přestupních jízdenek i časových kuponů, a to 
v papírové i elektronické podobě, včetně mož-
nosti nákupu jednorázového jízdného plateb-
ní kartou u řidiče nebo pomocí mobilní aplika-
ce PID Lítačka. Díky Tarifu PID ušetří cestující 
zejména při pravidelném dojíždění.
Příklad spojení: mezi Prahou a  Mladou Bole-
slaví bude v  provozu i  nová linka 315, která 
z Černého Mostu pojede po dálnici D10, sjede 
na  exitu u Tuřic a  dále bude pokračovat přes 
Tuřice, Předměřice n. Jiz., Benátky n. Jiz., Brod-
ce do  Mladé Boleslavi po  silnici II/610. Dále 
pak pojede do Bakova n. Jiz. a Mnichova Hra-
diště. Tato linka bude v  ranní špičce v provo-

MĚSTO BENÁTKY NAD JIZEROU
Zámek 49
Benátky nad Jizerou

P O Z V Á N K A

starosta města Benátky nad Jizerou 
svolává

 veřejné zasedání 
Zastupitelstva města 
Benátky nad Jizerou

Termín konání:  středa 15. 12. 2021 
od 17:00 hodin

Místo konání:  velký sál Záložny 
Benátky nad Jizerou 

Program:
A. Přivítání, seznámení s programem
B. Určení ověřovatelů
C. Kontrola zápisu, kontrola usnesení
D. Zpráva starosty města
E. Zpráva místostarostů města
F. Zpráva tajemníka městského úřadu
G. Majetkové a organizační záležitosti
•  Plnění rozpočtu města 1. – 10. 2021, 

Rozpočtové opatření č. 5/2021, Návrh 
rozpočtu města na rok 2022 

•  Zápis ze zasedání Finančního a Kontrol-
ního výboru

•  Jmenování orgánů k zajištění a přípravě 
všech potřebných podkladů pro schva-
lování účetních závěrek příspěvkových 
organizací a  účetní závěrky města Be-
nátky nad Jizerou za rok 2021 

•  Vyúčtování dotací z  Fondu podpory 
sportu a zájmové činnosti za rok 2021

•  Prodloužení platnosti dokumentu 
„Strategický plán rozvoje města Benát-
ky nad Jizerou“

•  Návrh na změnu č. 4 územního plánu - 
rozšíření zastavitelné plochy 28 (Na Ko-
since)

•  Žádost o  poskytnutí finanční dotace 
na provoz Tenisového centra - Boatpe-
ople s. r. o.

•  Smlouva o  spolupráci „Propagace ob-
chodního jména a  loga DZD a  NIBE“ 
na rok 2022

•  Darovací smlouvy Město Benátky nad 
Jizerou - Tělocvičná jednota Sokol Be-
nátky nad Jizerou

•  Prodej pozemku parc. č. 799/5 v  k.  ú. 
Nové Benátky

•  Poskytnutí mimořádné odměny čle-
nům Zastupitelstva města

• Smlouvy o zřízení věcných břemen
• Žádosti v oblasti samosprávy
H. Interpelace zastupitelů
I. Náměty a připomínky občanů 
J. Různé, závěr
 PhDr. Karel Bendl
 starosta
Benátky nad Jizerou dne 26. 11. 2021

Dohled nad bezpečností
ve městě Benátky nad Jizerou

Non-stop telefonní číslo na dispečera
dohledu nad bezpečností ve městě

326 721 055

Rada města rozhodla posílit bezpečnost obyvatel nad rámec služby Policie ČR. 
K tomuto kroku vedly vedení města množící se stížnosti na výtržnosti 
prováděné ve městě nepřizpůsobivými občany. Prostřednictvím � rem 
SAFEGUARD SERVICE a. s. a CENTR PCO, s. r. o. budou realizovány 
od 1. 12. 2021 preventivní objížď ky v oblastech s předpokladem
výskytu výtržností a výjezdy v případě nahlášení výtržnosti.

Občané mohou nahlásit výtržnosti
na níže uvedeném telefonním čísle.

Rada města Benátky nad Jizerou rozhodla po-
sílit dohled nad bezpečností obyvatel našeho 
města nad rámec služby Policie ČR.
K tomuto kroku nás vedly množící se stížnosti 
na události, jevy a výtržnosti prováděné u nás 
ve městě především zdejšími nepřizpůsobivý-
mi občany.
Prostřednictvím firem SAFEGUARD SERVICE 
a. s. a CENTR PCO, s. r. o. jsou proto realizovány 
od 1. 12. 2021 preventivní objížďky a obchůz-
ky v oblastech s potenciálním výskytem nebo 
předpokladem výtržnosti a také akutní výjez-
dy v případech informací o právě zjištěné vý-
tržnosti ve městě. 
Občané tak budou mít možnost neprodleně 
nahlásit zjištěnou výtržnost na níže uvedeném 
telefonním čísle. 
Po půlroční zkušební lhůtě bude tato činnost 

agentury i  její přínos pro bezpečí v  našem 
městě vyhodnocena.
Společnost CENTR PCO, s. r. o. působí v  re-
gionu Benátek nad Jizerou již od  roku 1993. 
Zabývá se instalací a servisem elektronických 
bezpečnostních systémů - protipožárních, ka-
merových i zabezpečovacích a provozem ne-
přetržité monitorovací služby PCO pro celou 
ČR. Zároveň je přímo v Benátkách nad Jizerou 
umístěna služebna kontrolní hlídky, která za-
jišťuje prověřování bezpečnostní situace u je-
jich klientů z  řady rodinných domů, ale také 
velkých průmyslových areálů. Pro snižování 
potenciálních rizik úzce spolupracuje se slož-
kami IZS tj. Policií ČR, Hasičským záchranným 
sborem a Zdravotnickou záchrannou službou. 
NON-STOP  telefonní číslo na dispečera PCO 
pro veřejnost: 326 721 055.

Zajištění větší bezpečnosti v Benátkách nad Jizerou

POděKOVáNí
Město Benátky nad 
Jizerou děkuje všem 
dobrovolným bená-
teckým občanům 
a  hasičům, kteří roz-
nesli seniorům spa-
dajících do věku 65+ 
balíček respirátorů.
Vaší laskavosti si veli-
ce vážíme.
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zu po 20 min., v odpolední špičce po 30 min. 
a v sedle po 60 min., o víkendu pak po 120 min.
Linka 315 bude mít na své trase několik návaz-
ností ve vybraných časech:
•  Benátky n. Jiz., aut. st.– 431 (směr Kochánky, 

Zdětín, Chotětov, Bezno), 667 (směr Brandýs 
n. L./Stará Boleslav), 768 (směr Kropáčova 
Vrutice, Horní a Dolní Slivno)

•  Brodce, sokolovna – 418 (směr Smilovice, 
Luštěnice), 699 (Horky, Chotětov, Hrušov)

• Mladá Boleslav, aut. st.– většina linek
•  Bakov n. J., Trenčín – 739 (Kněžmost, Bělá 

pod Bezdězem)
•  Bakov n. Jiz., žel. st.– 715 (Ptýrov), 739 (Bělá 

p. Bezd. – vybrané spoje)
•  Mnichovo Hradiště, U Bažantnice– 716 (Bo-

seň)
• Mnichovo Hradiště, nám.– většina linek
Podání podnětů a  připomínek k  veřejné do-
pravě, prosíme, směrujte na  adresu určenou 
pro cestující: info@pid.
Zdroj a kompletní informace: www. pid.cz

SděleNí ARRIVA
Naše čipové karty  

na Mladoboleslavsku končí
Kvůli jinému způsobu odbavení nebude 
možné od neděle 12. prosince zaplatit v na-
šich autobusech na Mladoboleslavsku čipo-
vou kartou Arrivy Střední Čechy, případně 
dříve vydanými kartami od firmy Transcen-
trum, od Dopravního podniku Mladá Bole-
slav, Bus Line a ČSAD Liberec.
Čipovou kartu Arrivy lze ale i  nadále po-
užívat k  zaplacení jednotlivých jízdenek 
v  MHD Mladá Boleslav. Doporučujeme, 
abyste si na dosluhující karty dobíjeli už jen 
takové částky, které můžete do  11. prosin-
ce projezdit. Pokud ale částku nevyčerpáte, 
nemusíte se obávat, že o  peníze přijdete. 
Kartu můžete použít v MHD Mladá Boleslav 
nebo si po novém roce požádat o vyplacení 
peněz na bankovní účet. V případě dalších 
dotazů nás kontaktujte na telefonním čísle 
326  710  711 nebo na  e-mailu  HYPERLINK 
„mailto:info.mb@arriva.cz“ info.mb@arriva.
cz. Arriva Střední Čechy už jízdní řády ne-
tvoří.

Vánoční stromy v Benátkách 
nad Jizerou 
Každoročně zdobíme v našem městě vánoční 
stromy. První, který se slavnostně rozsvěcí vždy 
v první adventní neděli, je na Husově náměstí. 
Ten nám na vánoční období vždy zapůjčí sama 
příroda. Druhý strom, na náměstí Na Burse, zís-
káváme darem. Jedná se vždy o  strom, který 
musí být na  svém původním stanovišti ze zá-
važných důvodů pokácen. Většinou ohrožuje 
majetek nebo bezpečnost obyvatel. Někdy 
jeho kořenový systém narušuje statiku budovy, 
jindy je příliš vysoký a v případě silného větru 
hrozí riziko zlomení a pádu na budovu. V letoš-
ním roce se jednalo o strom z pozemku našeho 
města, který byl v minulosti vysazen příliš blíz-
ko budovy „internátu“. Kořeny začaly narušovat 
zdivo, větve zasahovaly do oken a v některých 
místnostech již nebylo přes zelenou záplavu 
vidět denní světlo. Jednalo se tedy o ideálního 
kandidáta na vánoční stromeček. Tento krasa-
vec byl vybrán, aby byl v adventním a vánoč-
ním období ozdobou náměstí.
I v benáteckých městských částech se rozzářily 
vánoční stromky – v městské části Dražice byl 
rozsvícen vánoční stromek v sobotu 27. listo-
padu, v městské části Kbel zdobily děti vánoč-
ní stromek v neděli 28. listopadu.
Rozzářené vánoční stromky nám i v této covido-
vé době a vyhlášeném nouzovém stavu navozují 
příjemnou adventní a vánoční atmosféru.

O zahájení benáteckého 
adventu 2021
Nejen organizátor slavnostního zahájení benátec-
kého adventu, kterým jako v letech předchozích 
byl osvědčený tým pod vedením Jana Dibitanzla 
a Radka Laciny, ale i benátečtí občané a občané 
z okolních obcí se těšili a doufali, že to letos vyjde, 
že se loňský rok nebude opakovat – snad… Sku-
tečnost byla jiná - nevyšlo to ani letos!
Pro představu o tom, co jsme mohli při letoš-
ním zahájení adventu sledovat a  obdivovat, 
uvádíme přehled připraveného a nakonec ne-
uskutečněného programu:
Pěvecký sbor ZUŠ J. A. Bendy, Kbelské koč-
ky – mažoretky, ZŠ Otevřeno měla připrave-
né zpívání koled, zdravici měl připravenou 
představitel Církve římskokatolické, Taneční 

vystoupení dětí z  Mateřského centra, vánoč-
ní zpívání Michaely Burešové, vystoupení 
účastníka soutěže Československo má talent 
Matěje Kocourka a na závěr zdravice starosty 
města PhDr.  Karla Bendla a  rozsvícení vánoč-
ního stromu. Na  funkci průvodce celým pro-
gramem se těšil oblíbený Jan Dibitanzl. A  to 
není všechno - mimo programu na  náměstí, 
byl naplánován program v  prostorách Zálož-
ny: prodávat své výrobky byl připraven Klub 
seniorů, Dramatický obor ZUŠ J. A. Bendy měl 
připravenou pohádku, pohádku byl připraven 
zahrát i  spolek Rolnička a  nebylo by ani chy-
bělo taneční vystoupení žáků ZUŠ J. A. Bendy.

  Tvář Jana Dibitanzla vypovídá o zklamání 
a smutku z dalšího zmařeného zahájení 
adventu 

Přípravě celé akce Zahájení benáteckého ad-
ventu, přinášející náladu plnou předvánoční 
pohody při setkávání se s  přáteli, vybírání 
z bohaté nabídky vánoční výzdoby, dárků, bo-
hatého občerstvení, radosti ze sledování vy-
stoupení, věnovaly své nadšení, energii a  čas 
benátecké spolky, školy, organizace… Všem 
patří poděkování vedení našeho města i  nás 
všech, kteří jsme se na jejich program těšili…
Organizátoři akce se dlouho nerozmýšleli a roz-
hodli zachytit alespoň část připravených vy-
stoupení v  příjemném prostředí malého sálu 
Kulturně vzdělávacího centra Záložna a čtenáři 
Zpravodaje Benátecka se můžou potěšit pohle-
dem na několik fotografií zachycených při natá-
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Fotografie na této dvoustraně: Lenka Hýblová

čení v neděli 28. 11. 2021. Zpracované záznamy 
si můžete prohlédnout na webových stránkách 
města – realizačnímu týmu a  všem účinkujícím 
vedení města děkujeme za rychlou reakci a per-
fektní spolupráci!
A nám nezbývá než si přát, abychom Zahájení 
benáteckého adventu 2022 mohli osobně pro-
žít – snad se nám naše přání splní…

 Zpívá Matěj Kocourek

 Vystupují děti z Mateřského centra

 Kbelské mažoretky

  Na podiu malého sálu Záložny vystupuje 
Pěvecký sbor ZUŠ J. A. Bendy 

Vychází další publikace v edici 
Benátecká knihovnička

Nad stránkami benáteckých kronik
Jindřicha Rohana

Benátecká knihovnička
2021

NAD STRÁNKAMI
BENÁTECKÝCH KRONIK

JINDŘICHA ROHANA

2021

Víte, komu se v  Benát-
kách říkalo bratránci? 
Jak pracovali na  bená-
teckých tůních ledaři? 
Jaké byly počátky ko-
pané v  našem městě? 
Kolik bylo v  Benátkách 
cihelen? Znáte historii 
benáteckého pivovaru 
nebo cukrovaru? Proč 
se říká částem našeho 
města v  Koreji nebo 

v  Polsku? Čeho si kluci dříve nejvíce cenili při 
pálení čarodějnic? Kdo byli dráteníci? To vše, 
a  mnohem více, se dočtete v  publikaci „Nad 
stránkami benáteckých kronik Jindřicha Roha-

na“, kterou v těchto dnech vydává město Benát-
ky nad Jizerou v edici Benátecká knihovnička.
V prodeji bude v Městské knihovně. Publikace 
může být i vhodným vánočním dárkem, který 
určitě potěší.

Technické služby města
Nový Plán zimní údržby místních ko-
munikací města Benátky nad Jizerou

byl schválen Radou města na  zasedání dne 
1. listopadu 2021.
Úkolem zimní údržby je zmírňování závad 
ve sjízdnosti a schůdnosti místních komunikací 
vzniklých zimními povětrnostními vlivy a jejich 
důsledky tak, aby zimní údržba byla zajišťová-
na s přihlédnutím ke společenským potřebám 
na straně jedné a k ekonomickým možnostem 
města na straně druhé. V zimním období není 
možno závady ve  sjízdnosti a  schůdnosti od-
stranit, nýbrž jen zmírnit. A vzhledem k  tomu, 
že závady nelze zmírnit okamžitě na celém úze-
mí města, stanovuje tento plán zimní údržby 
komunikací priority údržby a to jak místní, tak 
časové. Tyto priority vyplývají z nestejné důleži-
tosti místních komunikací a z technických mož-
ností provádění zimní údržby.
Plán zimní údržby místních komunikací je zá-
kladním dokumentem pro provádění prací 
spojených se zimní údržbou těchto komunika-
cí a jedním z důkazních prostředků pro posou-
zení odpovědnosti vlastníka místních komuni-
kací za  škody vzniklé uživatelům komunikací 
z titulu závad ve sjízdnosti a schůdnosti.
Text nového Plánu zimní údržby komunikací 
najdete na webových stránkách města a Tech-
nických služeb města.

Zdravotnictví
MUDr. Michaela Kmentová,

ordinace Ladislava Vágnera 83/20, Benátky 
nad Jizerou:

dovolená 20. – 23. prosince 2021.
Ordinační hodiny ve dnech 27. - 31. pro-

since 2021: 8:00 - 10:00 hodin.
V době dovolené v naléhavých případech za-
stupuje MUDr. Michaela Kovaříková, ordinace 
17. listopadu 565, Benátky nad Jizerou, tel.: 

734  110  754. Potřebné a  pravidelně užívané 
léky je potřeba zajistit si včas!

Oční ambulance
bude z důvodu malování  

13. – 17. prosince 2021 mimo provoz.
Odběry

budou od 13. prosince 2021 do 3. ledna 
2022 přesunuty do prvního patra budovy 

Polikliniky (vedle ordinace MUdr. Karena).
Provozní doby se nemění:  pondělí, středa 
a pátek 6:00 – 11:00 hod.).

dovolená 27. - 31. prosince 2021.
Pacienti mohou bez omezení využít odběrové-
ho pracoviště v Klaudiánově nemocnici.

Správa sportovních zařízení
Veřejné bruslení prosinec 2021

SO 4. 12. 2021  09:15 – 10:45
NE 5. 12. 2021  14:00 – 15:30
SO 11. 12. 2021 14:00 – 15:30
NE 12. 12. 2021  14:00 – 15:30
SO 18. 12. 2021  16:00 – 17:30
NE 19. 12. 2021  14:00 – 15:30
PÁ 24. 12. 2021  12:00 – 14:00
SO 25. 12. 2021   13:30 – 15:00, 

18:00 – 19:30
NE 26. 12. 2021   10:00 – 11:30, 

16:30 – 18:00
PO 27. 12. 2021 11:00 – 12:30
ÚT 28. 12. 2021 18:30 – 20:00
ST 29. 12. 2021 13:30 – 15:00
ČT 30. 12. 2021 13:30 – 15:00
PÁ 31. 12. 2021 15:00 – 17:00
SO 1. 1. 2022 13:00 – 15:00
NE 2. 1. 2022 14:00 – 15:30
SO 9. 1. 2022 14:00 – 16:00
NE 8. 1. 2022 14:00 – 16:00
SO 15. 1. 2022 13:45 – 15:45
NE  16. 1. 2022 14:00 – 16:00
Možnost pronájmu ledu pro rekreační hra-
ní hokeje – on-line formulář na  stránkách 
www.sszbenatky.cz nebo na  telefonním čísle: 
608 731 952.  
Aktuální rozpis veřejného bruslení je zveřejňo-
ván na stránkách www.sszbenatky.cz, kde jsou 
nejaktuálnější informace k veřejnému bruslení.

Správa městských lesů



6Zpravodaj Benátecka

ZáKlaDNí šKOly

Zš HUSOVO NáMĚSTí
listopadový „kolotoč“ na naší škole

Až do začátku listopadu běžel školní život, když nepočítáme testování žáků 
a roušky ve společných prostorách, jako vždy – učení, písemky, zkoušení, 
projekty, exkurze, plavání, hvězdárna, … Ještě v pátek 5. 11. 2021 jsme si 
společně libovali, že se nám zavírání a karantény úspěšně vyhýbají. 
V pondělí 8. 11. 2021 se začal nechtěný „kolotoč“ roztáčet. Hned ráno bylo 
nutné obvolat rodiče a posílat děti domů. Následujících 14 dní bylo ve zna-
mení komunikace jak s rodiči – kdo a kdy je doma, s dětmi – uklidňování, 
povzbuzování, tak s hygienou – jakou třídu, část třídy, konkrétní děti poslat 
do karantény a od kdy. Poté, co bylo téměř 50 % žáků a 3 pedagogičtí pra-
covníci školy (očkovaní) v nařízené karanténě, vyhlásila KHS (Krajská hygi-
enická stanice) na dva dny uzavření školy a přechod na distanční výuku. 
Společně s víkendem a státním svátkem 17. 11. 2021 se podařilo vše uklid-
nit a pozastavit uzavírání tříd. Uvidíme, na jak dlouho … 
Vzhledem k tomu, že jsme na distanční výuky byli připraveni – založené 
učebny, žáci přihlášeni do učeben, obnovená hesla, probíhalo vše bez 
větších zádrhelů, i když nám je jasné, že ne vždy bylo vše na 100 %. Nej-
obtížnější pro vyučující i žáky byla kombinovaná výuka, kdy byla část 
třídy ve škole a část se zároveň vzdělávala z domova. 
Za zmínku stojí komunikace s KHS – telefonáty o víkendu a po večerech 
nebyly výjimkou, ale pravidlem. Vedoucí KHS se činila, ale nebylo v je-
jích silách vše zvládat za osmihodinovou pracovní dobu. 
Velký dík patří dětem, že vše zvládly, rodičům za  pohodovou spolu-
práci, všem vyučujícím, že se rychle přeorientovali na jiný druh výuky 
a na závěr díky i pracovníkům KHS.

Vedení školy 
PS: Je neděle 28. 11. 2021 13:30, sedíme ve škole a řešíme karanténu 
v 7. A a v části 7. B…

Halloween ve 3. a
Poslední den před podzimními prázdninami jsme měli ,,Halloweenský 
den“. Sestavili jsme si příběh o čarodějnici Hátě. K svačině jsme měli jako 
překvapení dýni z  mandarinky. Dozvěděli jsme se, jaký je rozdíl mezi 
Halloweenem a  Dušičkami. Z  barevných papírů jsme si vyrobili dýni. 
Přečetli jsme si tajný vzkaz a zhlédli jsme strašidelnou pohádku. 
Celý den se nám moc líbil. 

Žáci 3. A, Hana Vernerová

 Halloween ve třídě 3. A

 Strašidelné masky se objevily i v hodině angličtiny tříd 3. A a 3. B

První pomoc v 6. B
Je skvělé, když se rodiče našich žáků zapojí do vzdělávacího procesu. 
Tímto způsobem se uskutečnila v listopadu v 6. B a v 6. A akce věnovaná 
fungování Českého červeného kříže a první pomoci. Paní Šulcová, ma-
minka jedné žákyně z 6. B, učila děti používat tlakový obvaz a trojcípý 

šátek, pod jejím vedením si žáci vyzkoušeli stabilizovanou polohu i zá-
kladní oživování, nakonec v  terénu vytahovali osobu po  autonehodě 
z osobního vozu. Až se děti jednou ocitnou v situaci, kdy bude potřeba 
jejich pomoc, vzpomenou si na to, co se naučily.

Ing. Pavla Zadáková

 Resuscitace

On-line svět
Na školní rok 2020-2021 byl naplánován preventivní program O2 Chyt-
rá škola zaměřený na prostředí on-line světa. Některé ročníky ho absol-
vovaly loňský školní rok, jiné letos v  listopadu. Součástí projektu byla 
i přednáška pro rodiče, kde mohli získat informace o tom, co všechno 
na jejich děti v prostředí internetu číhá.
Žáci měli možnost uvědomit si, co pro ně znamená „být on-line“, kolik 
času tráví na různých sítích, kolik času tráví v reálném světě s reálnými 
kamarády. Učili se, jak můžou „lajknout“ někoho i z očí do očí, jak mají 
odolávat otevřeným i  skrytým reklamám, jak nenaletět na „fejkový“ 
mail a rozpoznat falešný profil. Zjistili, že je důležité mít soukromý profil 
pro své přátelé, na veřejný pak nedávat žádné privátní informace nebo 
fotky. 
Doufáme, že si děti uvědomily, že ne všechno je zlato, co se třpytí, a mo-
mentální móda nezastíní tradiční hodnoty jako je přátelství, podpora 
nebo tolerance. Úsměv je víc než like.

Mgr. Běla Burkovcová
Výtvarná a přírodovědná praktika

V povinně volitelném předmětu Výtvarná praktika se žáci, tedy přede-
vším žákyně, opravdu nenudí. Vyučující se vždy snaží vymyslet originál-
ní výrobek nebo používat netradiční postupy. I  tentokrát se zadařilo. 
Dívky sedmých ročníků vyráběly svícny zajímavou výtvarnou techni-
kou. Ve vodní lázni si připravily pomocí barevných laků na nehty obra-
zec, který pak nanesly na sklenici. Ta se dá využít například jako svícen 
nebo váza.
Dalším povinně volitelným předmětem jsou Přírodovědná praktika, kde 
si mohou děti ověřit různé fyzikální i přírodní zákony v praxi. Nedávno 
jsme si například vyrobili sopku, nabarvili ji a na další hodině nechali 
vybuchnout...

Mgr. Lenka Mašková a Ing. Petra Benešová

 Připravujeme vodní lázeň
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 Žákyně ze sedmého ročníku chystají sopku

 Ani kluci ze sedmičky se nenechají zahanbit

 A toto je výsledek

Prevence na škole od linky bezpečí
V měsíci říjnu se na naší škole uskutečnily ve spolupráci s Linkou bezpe-
čí bezplatné preventivní programy pro žáky od 3. do 9. ročníků. Žáci si 
mohli sami vybrat z několika témat. Na prvním stupni si žáci nejčastěji 
vybírali téma Vztahy mezi spolužáky, dále pak Rodina a  On-line svět. 
Na druhém stupni se objevila témata Dospívání, Vztahy, Odlišnosti, ale 
také Když chci být v pohodě.
Programy vedly kvalifikované lektorky z  Linky bezpečí. Nejdříve 
bylo probíráno vybrané téma a  další hodinu žáky seznámily s  fun-
gováním samotné Linky bezpečí. Každá třída byla rozdělena na dvě 

skupiny tak, aby vznikl menší kolektiv a komunikace byla co nejefek-
tivnější. Doufáme, že si žáci z programu odnesli užitečné informace 
do života.

Mgr. Zuzana Sovová
„Mně se líbilo poslouchat, jak Linka bezpečí pomáhá lidem, kdy děti volají 
na Linku bezpečí a o čem si chtějí povídat“.
„Určitě bych přednášku doporučila i dalším ročníkům“.
„Dozvěděla jsem se, že na Linku bezpečí můžu volat 24/7, to znamená 24 
hodin a 7 dnů v týdnu“.

Výtvarná výchova a dějepis
Žáci šestých ročníků se při hodině výtvarné výchovy pokoušeli zpracovat tech-
niku nástěnných maleb, se kterými se seznámili v hodinách dějepisu. Téma 
projektu se tedy vztahuje k období pravěku a výtvarné kultuře našich předků. 
Pro ztvárnění skalního podkladu jsme se snažili přiblížit možnostem 
pravěkých lidí, jako barvivo jsme použili přírodní materiály, např. čaj, 
kávu, kari koření. Dále jsme se věnovali malbě za pomocí svých prstů 
a rozdrcené křídy. 

Lenka Mašková
  

 Malování v pravěku nebylo snadné  Hotová práce na nástěnce

Zš PRaŽSKá
Den duchů

Den duchů měl veliký úspěch. Ráno přivítal děti ve třídě nový pan uči-
tel kostlivec, o kterém jsme si později také povídali. Následovalo plnění 
pracovních listů s tématikou svátku Dušiček. Dívali jsme se na pohádku, 
míchali všelijaké lektvary a dokonce některé i bublající. Děti také vyro-
bily pro své deváťáky bubáčky a ty jim byly osobně předat. Byl to moc 
prima den.

Mgr. Ilona Hanušová

Hledáme mladého chemika 
Dne 1. 11. 2021 se konalo školní kolo soutěže „Hledáme nejlepšího 
mladého chemika“. Úkoly, které nám byly zadány, ověřovaly naše zna-
losti z 8. a 9. ročníku. Většina úkolů byla poměrně jednoduchá, ale pár 
obtížnějších se také našlo.
Myslím, že většině nešlo o to, aby vyhráli, ale chtěli si otestovat své zna-
losti s ostatními. Byla to velice dobrá příležitost a my, žáci, se budeme 
těšit na další soutěže z ostatních předmětů.

Anežka Hladíková,  9. B
Školního kola se v letošním ročníku zúčastnilo 12 soutěžících. Téměř 
všichni soutěžící získali nadpoloviční většinu bodů a  právem jsou 
označováni za  úspěšné řešitele. Tři nejlepší postupují do  druhého 
kola, které se uskuteční v prosinci. Všichni si přejeme, aby bylo možné 
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soutěž uskutečnit podle původního plánu na Masarykově střední ško-
le chemické v Praze. 
Každý účastník soutěže získal sladkou odměnu a  všem postupujícím 
držíme palce.

Mgr. Klára Rákosníková

Florbalový turnaj mladších chlapců
Stejně jako dívky, tak i chlapci se zúčastnili okresního kola ve florbale, 
který se uskutečnil v Mladé Boleslavi 4. 11. 2021. Jelikož bylo přihláše-
no velké množství družstev, turnaj se pořádal ve dvou hracích dnech, 
kdy z každého první dvě družstva postupovala do finálového souboje.   
Nám se to sice nepodařilo, ale i tak kluci zaslouží pochvalu za předvede-
né výkony a reprezentaci školy. 
Zde je několik postřehů k odehraným zápasům:
- všechna utkání byla velmi vyrovnaná;
- Maxim Husák hrál zodpovědně na centru a vyhrál téměř každé buly;
- nejvíc gólů nastřílel Maxim Husák;
- krásnými góly přispěli i David Silaštík nebo David Hradský;
- pěkné zákroky v bráně předvedl Tomáš Šácha;
-  nejlepší zápas jsme odehráli proti 4. ZŠ MB, který pár vteřin před 

koncem soupeř vyrovnal;
-  hokejisté David Silaštík, Matouš Štěpánek, Jakub Pokorný a Michal 

Pavlíček zvládli odehrát turnaj bez svých hokejových návyků.
Školu reprezentovali tito žáci: Maxim Husák, David Silaštík, Jakub Po-
korný, Matouš Štěpánek, David Hradský, Dominik Štorkán, Michal Pavlí-
ček, Tomáš Šácha, Tomáš Ryska, Ondřej Janžo. 

Mgr. Jana Nejedlá

 Družstvo mladších chlapců

Okresní kolo ve florbale starších dívek
Dne 3. 11. jsme po dvou letech vyrazili na okresní sportovní soutěž, kte-
rou byl florbal. Děvčata byla odhodlána předvést co nejlepší výkony, což 
se jim podařilo, ale přesto to nestačilo na postup ze skupiny. Nedařilo se 
nám hlavně střelecky, protože šancí bylo tolik, že by stačily na další turnaj. 
Nedá se nic dělat, přesto holkám patří dík za vzornou reprezentaci školy 
a předvedené výkony. Družstvo tvořily tyto dívky – Zuzka Havlínová, Verča 
Fišerová, Magda Sluková, Kačka Hermannová, Tereza Dotlačilová, Karolína 
Kalkušová, Běla Smetanová, Eva Krinwaldová, Bára Šípková, Nela Hlušičko-
vá, Tereza Adášková a hlavně vynikající brankářka Petra Piroutková, která 
svými vynikajícími zákroky zabránila vstřelení gólů od soupeřek. 

Mgr. Jana Nejedlá

 Družstvo starších dívek

Okresní kolo ve florbale
V úterý 9. 11. se po dlouhé „covidové“ odmlce konal florbalový turnaj v Mladé 
Boleslavi. Zájem o soutěž byl velký a ze všech čišela touha po úspěchu. Hrálo 
se nejspravedlivějším způsobem, tedy každý s každým. Čekalo nás 6 velmi 
těžkých zápasů v  rychlém sledu. Postupně jsme porazili Kněžmost (3 : 0), 
4. ZŠ MB (4 : 0), Dolní Bousov (2 : 1), remizovali s 8letým GMB (1 : 1) a prohráli 
s 9. ZŠ MB (1 : 2). Před posledním zápasem s 5. ZŠ MB nám stačilo k postupu 
vyhrát, ale minutu před koncem na tabuli svítilo 2 : 2. Pouze vítězství nás po-
sílalo do dalších bojů, tak jsme se odhodlali k power play, ale, bohužel, jsme 
inkasovali. Tím naše cesta skončila. Výkony a přístup našich reprezentantů 
byly vynikající. Většinu střel pochytal Filip Šulc, téměř neprůchodnou obra-
nou zeď vytvořili Šimon Stinka, Radek Štorkán, Ondřej Domalíp a František 
Ložek a soupeřovy brankáře zasypali střelami a góly Marek Burián, Vít Beneš, 
Tomáš Hlušička, Vojtěch Slušný, Filip Benada, Oskar Poluha a Luboš Kuba.
Chlapcům děkuji za vynikající reprezentaci naší školy.

Mgr. Vladislav Nejedlý 

 Družstvo starších chlapců

Přednáška o dospívání
V  úterý 12. 10. 2021 k nám do školy přijela paní Alena Blažková. Přijela 
proto, aby nám něco pověděla o našem těle a změnách v době dospí-
vání. Nejdříve měli přednášku kluci a na konci hodiny dostali malou kní-
žečku o jejich těle. Další hodinu jsme měly přednášku my, holky. Paní 
se nám představila a  zapnula prezentaci. Povídaly  jsme si o  různých 
změnách, které nás čekají. Dozvěděly jsme se, že pracovala na  gyne-
kologii. Také nám říkala, co máme dělat, když máme menstruaci, nebo 
co máme dělat, když máme křeče v břiše, abychom to neřešily užívá-
ním mnoha prášků. Mluvila o tom, mezi jakým rokem můžeme dostat 
menstruaci. Pokládaly jsme jí dotazy a na všechny odpověděla. Hodně 
problémů rozebírala a nebála se o nich bavit. Dále nám ukázala druhy 
vložek, intimek, tampónů a i menstruačních kalíšků.  A pak už jsme jen 



8 9 10. prosince 2021

Fotografie na této dvoustraně: archiv ZŠ Pražská
ZáKlaDNí šKOly

rozebíraly třeba co se nám líbí na klucích (např. vlasy, povaha, vzhled, 
ale i chování atd.). Dozvěděly jsme se, že holky, když se narodí, tak už 
mají ve vaječníku vajíčka  (takže třeba když nám je 13 let, ta vajíčka jsou 
stará 13 let). A na konci hodiny jsme dostaly balíček, kde byly vložky 
a intimky. Paní byla moc milá, a proto doufáme, že zas někdy přijede. 

Kateřina Klabanová, Hana Svítilová, Viktorie Bambuchová, 7. B

 Z přednášky o dospívání

Přepadovka 1. B u 9. B
V úterý během hodiny češtiny nás mile překvapili naši malí patroni. Při-
šli nás postrašit ve svých maskách, ve kterých nám připomněli svátek 
Halloween. Udělali nám velkou radost, jelikož jsme s  jejich návštěvou 
vůbec nepočítali, a dokonce jsme od nich dostali i malý dárek v podobě 
strašidýlka s čarovným lektvarem. Zároveň jsme i začali společně pláno-
vat další společné akce, kterými třeba bude návštěva kina nebo Jungle 
v Benátkách nad Jizerou.

Žáci 9. B

 Přepadovka u 9. B

Tělocvik s trenérem
Ve škole jsme měli v rámci tělesné výchovy akci s názvem Tělocvik s tre-
nérem.  
Během akce jsme hráli spoustu zajímavých a vtipných her např. mrkvič-
ky, na trakaře, piškvorky či na babu.
Pan trenér byl hokejista a naučil nás plno nových her a ještě jsme stihli 
např. fotbal a vybíjenou. Moc se mi líbila taková tělesná výchova. 

Maksym Petrychko, 5. C

Projektový den lesní pedagogiky v 2. C
Pro projekt jsme vybrali přírodní památku Slepeč. Po příchodu se dětí 
ujal lesní pedagog, od kterého jsme se dozvěděli spoustu nových infor-
mací: Jaký je rozdíl mezi rohy a parohy? Proč mají masožravci hebkou 
srst? A jak se bojuje proti kůrovci?
Poslouchali jsme a  rozlišovali hlasy lesních savců, pozorovali daleko-
hledem lišku, ukazovali jsme si, jak se prořezává les. Také jsme se vcítili 
do role ještěrky, sojky a kůrovce díky pohybové hře.
Domů jsme si odnesli krásné lesní medaile.

Mgr. Barbora Šurovská
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Základní škola 17. listopadu
Základní škola Benátky nad Jizerou v listopadu

etické dílny
4. 11. nás navštívila lektorka preventivních programů Etické dílny paní 
Mgr. Lydie Marešová, Ph. D. Program s názvem „Jak se máš?“ posílil naše 
komunikační dovednosti, ohleduplnost. Programem nás provázela 
maňásková loutka, se kterou jsme si povídali o  tom, jak se cítíme, učili 
jsme se rozlišovat radost a smutek, ale také strach i hněv. Pomocí aktivit, 
her a písniček jsme se učili na tyto emoce správně reagovat. Rozeznávali 
jsme správnou radost nad škodolibostí, pojmenovávali jsme příčiny jed-
notlivých emocí, a co nám pomáhá, když se zlobíme, když máme strach 
nebo jsme smutní. Ve středu jsme zhlédli doporučený film k programu 
„V  hlavě“, který v  nás zanechal zvláštní pocit. Na  příběhu jedenáctileté 
dívky, která se přestěhovala do nového města, příběh líčil konflikty emocí 
a zdůrazňoval princip, že všechny emoce (pozitivní i negativní) mají v ži-
votě své místo a v pravou chvíli nás mohou posunout vpřed.

Strakatý podzim
Podzim je již v plném proudu a  jelikož nám plnými hrstmi nabízí své 
voňavé a barevné dary, pustili jsme se do výroby a podzimně jsme si 
vyzdobili celou školu. A nejen to. Našimi pracemi se chlubíme na nově 
vytvořené nástěnce umístěné na  schodišti v  budově, kde sídlí nejen 
naše škola, ale také nájemníci městských bytů a mateřské centrum. 

Setkání s rodiči
Ve čtvrtek 18. listopadu jsme se sešli s rodiči a sourozenci našich žáků. 
Rodiny jsme zpočátku chtěli zapojit do podzimního tvoření, jehož té-
matem bylo využití přírodních materiálů k vytvoření podzimní dekora-
ce. A protože se atmosféra nesla v příjemném, téměř rodinném duchu, 
na tvoření s rodiči nedošlo. Došlo k tomu, že děti tancovaly a zpívaly, 
hrály si na koberci, vybarvovaly omalovánky, hrály hry. Přišel čas i na ka-
fíčko, moučník, popovídání. Bylo velice příjemné, že si rodiny našly 
v této době čas, aby přišly za svými dětmi do školy.
Spolupráce s rodiči si velmi vážíme a děkujeme jim za aktivní účast.

 Setkání rodin ve škole

Canisterapie
V úterý 23. 11. nás navštívily dva canisterapeutické týmy ze spolku Tam, 
kde zvířata pomáhají: Pavlína s  fenkou Trixí a  Markéta s  fenkou Bět-
kou. Canisterapie u nás ve škole je velmi oblíbená, což mohou potvrdit 
všichni žáci školy, kteří se na setkání vždycky moc těší. Po takovém se-
tkání dětem září oči, jsou plny dojmů, mají radost.

ezopovy bajky 
Bajky byly tématem jedné pohádkové středy v  měsíci listopadu. Se-
známili jsme se s postavou nejznámějšího autora bajek Ezopa a mno-
hé z nich i přečetli. Dokonce jsme se pokusili o dramatické zpracování 
těchto krátkých příběhů s ponaučením. Podle fotografie jste jistě všich-
ni poznali, že jsme dramaticky ztvárnili jednu z  nejznámějších bajek, 
a  tou byla bajka O  lišce, vráně a sýru. Některým zvířatům se přisuzují 
určité vlastnosti a ty se nám podařilo určit. V rámci sebereflexe jsme se 
zamýšleli nad dobrými i špatnými vlastnostmi nás všech.
Ať se na nás antický bajkař Ezop nezlobí, ale vinou jeho bajky O vráně 
a lišce si mnoho lidí myslí, že je vrána z řádu pěvců odedávna slabomy-
slná a šelma liška je chytrolín. Vrána patří mezi nejinteligentnější ptáky, 
protože je dokázáno, že uvažuje logicky. No a liška také není hloupá. Ta 
se zase dokáže rychle přizpůsobovat změněným životním podmínkám.

Snoezelen
Naše místnost pro multismyslovou stimulaci je vybavena tak, aby vy-
hovovala potřebám žáků školy. Místnost postupně vybavujeme dalšími 
pomůckami. Do  konce školního roku bychom chtěli pořídit „hvězdné 
nebe“. Využíváme hudbu a zvuky, hrajeme si se světelnými efekty, uklid-
ňuje nás vodní válec s bublinkami a rybkami, můžeme se zabalit do op-
tických vláken, relaxujeme na polohovacím lehátku a vacích, líbí se nám 

vibrační polštář, svítící špagety a zvířátka, měníme barvy vláken lampy, 
relaxujeme v bazénku s míčky, ukrýváme se v černé skrýši se světelnými 
pomůckami, uklidňují nás lavadomy s přelévající se lávou, … 
Pro žáky s kombinovaným postižením je pobyt v místnosti vždy příjem-
ným zážitkem. Zde si odpočinou, jsou spontánní, v bezpečném prostoru. 

Pokračujeme ve zdravotním cvičení, fyzioterapii
Někdy je to opravdu nadlidský výkon zaujmout žáky jakoukoliv fyzic-
kou aktivitou. Žáky je potřeba něčím zaujmout, aby se do cvičení pustili 
s chutí. Proto zařazujeme do cvičení některou z pestré škály cvičebních 
pomůcek. Fantazii se meze nekladou, děti se do cvičení zapojují, aniž by 
měly nějaké námitky. Je to ale dřina.

Mgr. Jitka Krabsová
  

 Cvičení je dřina  Etické dílny

 Dramatizace bajky

 Sourozence zaujalo kreslení

 Světýlka jsou prima
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Základní škola Otevřeno
listopad v Zš Otevřeno

V listopadu kromě běžného vyučování a dalších zajímavých zpestření, 
které uvádím níže, věnujeme ve škole čas Tripartitám. Tripartita  je se-
tkání třídního učitele, žáka a jeho rodičů určené k tomu, aby žák před-
stavil svým rodičům, co se za půl roku ve škole naučil, co z probírané 
látky ho zaujalo, co ho opravdu baví a co mu případně dělá potíže a po-
třeboval by s tím pomoct.
Snažíme se, aby žáci naší školy převzali odpovědnost za své učení, aby 
věděli proč se konkrétní znalosti a dovednosti učí a mohli směřovat své 
učení k tomu, co je nejvíce zajímá.

Oslava 17. listopadu
Oslavy sametové revoluce se staly součástí naší projektové výuky. Děti 
pracovaly s texty a literaturou o kulturním dění mimo komunistický režim. 
Zhlédly dokumenty o jednotlivých osobnostech zastupující boj proti ko-
munismu. Zpracovávaly prezentace z dobových fotografií a článků tehdej-
ších novin. Jakousi gradací k připomenutí oslav  bylo pozvání vzácného 
hosta, pana Viktora Parkána, signatáře Charty 77 a muže, jenž byl součástí 
tehdejšího undergroundu. Za dob komunismu byl s přáteli sledován a vy-
slýchán STB. O životě v disentu vyprávěl se zaujetím a doprovodný doku-
ment Baráky dokresloval představu o letech strávených mimo režim. Byli 
jsme hrdí na setkání s hostem, který se přátelil s Václavem Havlem, Svato-
plukem Karáskem a nadále přátelí s arcibuskupem Václavem Malým. Nejen 
však s nimi se scházel na kulturním místě v Řepčicích na Litoměřicku, od-
kud byl po letech nakonec s rodinou vystěhován. Poutavé vyprávění děti 
prokládaly poslechem undergroundu, jako Plastic people of the universe 
nebo písněmi se vzpomínkou na Mejlu Hlavsu. 
Život v disentu  a další vzpomínky si můžete poslechnout v archivu Pamě-
ti národa. Součást oslav doprovází plakátová výstava Stejné příběhy, jiná 
jména, která poukazuje na podobnost osudů odpůrců komunismu v Čes-
koslovensku s příběhy lidí, kteří se v současné době zasazují za dodržování 
lidských práv, svobody, demokracie a právní stát v zemích postsovětského 
regionu.

Fyzio a Canisterapie
Během měsíce listopadu navštívila postupně všechna trojročí školy paní 
Markéta Hasoňová se svým psem a s programem Fyzio a Canisterapie. Uči-
la žáky, jak správně sedět na židli i na zemi, ulevit svým zádům při delším 
sezení a  jak se osvěžit krátkým pohybem. Odměnou za  pozornost žáků 
bylo představení dovedností jejího překrásného a skvěle cvičeného pejska.

 Canisterapie

 Fyzio - Canisterapie

3d tisk
Zejména v páteční družině se rozběhla dílna 3D tisku, kterou nyní mů-
žeme hladce realizovat i  díky 10 chrombookům, které škola zakoupi-

la díky dotaci MŠMT a  Evropské Unie Šablony III. Žáci zkouší, co vše 
je možné na 3D tiskárně vytisknout. Hitem jsou různé fantasy figurky 
k deskovým hrám a vzhledem k blížícímu se vánočnímu období jsou to 
i vánoční motivy jako vločky, sněhuláci a další.
Pro znalce: máme sestavovanou 3D tiskárnu od  firmy Průša, kterou 
v minulém roce pod vedením učitele sestavili žáci III. trojročí.

Čtenářská dílna v zámeckém parku
Ještě jsme se pokusili využít poslední krásné dny a  sluneční paprsky 
a žáci II. trojročí vyrazili do zámeckého parku na čtenářskou dílnu. Při-
nesli si knihu, kterou mají rádi nebo v současné chvíli čtou a vyzkoušeli 
si, že číst si mohou kdekoliv, a tak velká část z nich četla v koruně roz-
větveného tisu a na kamenném zábradlí zámku s výhledem do krajiny.

Zuzana Vopravilová Hamplová
  

 3D tisk  Canisterapie

  

 Číst si můžeme kdekoliv  Viktor Parkán

 3D tisk



ZPRAVODAJSTVÍ

12Zpravodaj Benátecka

Mateřská škola města
listopad v Mš města Benátky nad Jizerou

Listopadový měsíc v  mateřské škole byl plný barev. Hned na  začátku 
jsme se pustili do podzimní výzdoby ve třídách. Kam se podíváte létají 
draci, rostou houby, schovávají se ježci a listí poletuje po celé mateřské 
škole. No prostě - BAREVNÁ PODZIMNÍ NÁDHERA!!!
Navštěvovali jsme babičky a dědy…
V této těžké době jim aspoň každý měsíc posíláme práci našich děti-
ček a tiše doufáme, že jim posílí dobrou mysl a potěší jejich srdíčka, jen 
chceme, aby věděli, že jsme s nimi!!! 
Pomalu a jistě se ke konci blíží naše skvělá akce „Školička bruslení“. Věřte 
nebo ne, ale naučili se bruslit všichni!!! Posledních dvou akcí se zúčast-
nili i rodiče, takže na ledě bylo opravdu VESELO!!! 
Loučíme se s vámi a těšíme na příště!!!

Kolektiv MŠ
  

 Vyrábíme dráčky  Líbí se vám můj dráček?

 Děti s vyrobenými dráčky

  

 Vlevo: Děti ze ZUŠ J. A. Bendy hrají pohádku O pejskovi a kočičce
 Vpravo: Tvoříme z kaštanů

  

 Hudební představení  Písnička s tancem pro princezny

 Krmení kachen

 Už máme shrabáno

  

 Sledujeme pohádku O pejskovi a kočičce
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Bruslení
  

 Zdoláváme překážky

 Jede, jede mašinka

  

 Bruslení s rodiči

Městské centrum komplexní péče
MěCKP, aneb co je u nás nového

dušičkové posezení, vzpomínky na bývalé klienty
Listopad se nám pomalu rozběhl a  na  jeho začátku každoročně 
vzpomínáme na ty, kteří nám již odešli. I v MěCKP tuto tradici rádi 
dodržujeme, a  protože minulý rok nám covidová situace společné 
setkání nedopřála, těšili jsme se na něj o to víc. Dne 3. 11. 2021 jsme 
se v odpoledních hodinách sešli s našimi klienty, abychom uctili pa-
mátku našich sousedů, přátel a třeba i bývalých kolegů, kteří s námi 

v domově strávili nějaký čas a v předchozích dvou letech, v takzvané 
době covidové, nás navždy opustili. Maruška, Iveta a Magda – akti-
vizační pracovnice, napsaly o každém z těchto klientů krátké připo-
menutí, které jsme společně přečetli a zároveň vzpomínali na naše 
zážitky s  jednotlivými zesnulými. Své vzpomínky na některé z nich 
sepsala i paní ředitelka Monika Megličová. Prožili jsme velmi příjem-
né odpoledne, kdy nás svou návštěvou poctil i pan farář Marek Miš-
kovský, který pro zájemce následně odsloužil zádušní mši. Krásným 
překvapením byla tabule s  fotografiemi našich bývalých klientů, 
která nám umožnila připomenout si nejen zážitky s nimi, ale i jejich 
podobu.  

Martina Sládková, pracovnice přímé péče

  Marie Novotná připomíná klienty, se kterými jsme se v předchozím 
období rozloučili

Ježíškova vnoučata, návštěva Českého rozhlasu
Nepostradatelným partnerem Ježíškových vnoučat je Český rozhlas, 
jeho stanice se každý rok aktivně zapojí do  plnění vánočních přání 
a jedním ze zmíněných vnoučat se stal pan Jiří Freisleben. O splnění 
jeho snu si s ním přijela popovídat 4. listopadu paní redaktorka z Ra-
diožurnálu paní Marie Veselá. Panu Jiřímu se rozbila stará tahací har-
monika a  o  nový akordeon poprosil v  tomto  projektu. O  tom, že se 
zázraky nedějí jen v pohádkách se pan Jiří přesvědčil osobně na jaře, 
kdy se podařilo na  Slevomatu získat od  hodných dárců dostatek fi-
nančních prostředků. Pana Jiřího návštěva paní redaktorky moc potě-
šila, srdečně si spolu o daru popovídali a on jí zahrál na akordeon pár 
lidových písniček.

Marie Novotná, vedoucí aktivizačního úseku

  Pan Jiří Freisleben při rozhovoru s redaktorkou Radiožurnálu paní Marií 
Veselou

Výroba vánočních dárků ze sena
Dne 22. října naše Městské centrum komplexní péče opět navštívila 
naše věrná spolupracovnice paní Císařová s velice půvabným a neotře-
lým nápadem vánočních výrobků ze sena. Klienti si zase mohli vytvořit 
další vánoční potěšení. Krásné soby ze sena. Parůžky a nožičky z klacíků, 
ocásek ze šišky a šálu, aby jim nebyla zima. Byli jsme všichni až dojatí, 
když jsme viděli, jak krásně se povedli.
Dalšími výrobky pak byli andělé, kde hlavička byla ze sena a květináč 
představoval tělo, křídla pak byla z  peříček. Někteří tvořili vánoční 
hvězdy, či stromečky v  květináči. Užili jsme si samotné tvarování ze 
sena, kdy se seno pokropilo lehce vodou a rukama jej klienti tvarovali 
a omotávali režným provázkem, lepidlem potom připevnili jednotlivé 
přírodniny, které představovaly části těla. Nakonec přišlo samotné zdo-
bení. To je vždy asi nejhezčí část, kdy vám pod rukami vznikne najednou 
dílo, ve které jste na začátku ani nedoufali, že svedete sami udělat. Na-
víc moc pěkné dílo. Musíme se pochválit.



ZPRAVODAJSTVÍ

14Zpravodaj Benátecka

Samozřejmě jsme si práci navíc zpříjemnili povídáním. Na pomoc nám 
přišla i  paní Eva Koutová, která vždy zaručuje pohodovou atmosféru 
a přinese další „tašku“ nabytou vzpomínkami a historkami.
Byl to moc pěkný zážitek a teď se těšíme, až výrobky představíme na be-
náteckých vánočních trzích.

Mgr. Magdaléna Nešlehová, aktivizační pracovnice

  Klienti při tvorbě výrobků ze sena

Kurz jógy
S radostí jsme v našem Domově zahájili novou aktivitu pro klienty-kurz jógy 
pod vedením zkušené lektorky paní Radky Horáčkové z Nadačního fondu 
pro rozvoj plného vědomí. Díky této nadaci mají naši klienti tento kurz zcela 
zdarma. Cvičení při uklidňující hudbě a soustředění na dýchání nás naladí 
na vlnu zklidnění naší mysli. Jógu cvičíme na židlích v kroužku. Cviky jsou za-
měřené na pohybové ústrojí, posílení svalů a celkové uvolnění těla.  Věříme, 
že cvičení jógy pomáhá klientům udržet jejich vitalitu a schopnost sdílet ra-
dostné myšlenky. Na kurzu jógy se společně scházíme každý týden v pondělí 
dopoledne. Rádi bychom poděkovali nadaci za umožnění kurzu.

Iveta Veverková, aktivizační pracovnice

  Klienti při cvičení jógy

Informace zdravotnického personálu
Žijeme v době, kde nás všude pronásleduje slovo – Covid 19.
Loni v říjnu 2020 jsme prožívali Covid 19 i u nás v MěCKP, ale ne jako 
slovo, ale jeho účinky a sílu jsme pocítili na vlastní kůži.
Bylo to velmi náročné období nejen pro klienty, ale též obsluhující perso-
nál. Covidem-19 onemocněli nejen někteří zaměstnanci, ale i naši klienti.
Nastalo několik těžkých dní, kdy se několik zdravých zaměstnankyň 
muselo postarat o zdravé, i nemocné klienty. Když jsme slyšeli o vakcí-
ně, přáli jsme si, aby byli všichni brzy očkováni proti Covid-19. 
Během měsíce února a března 2021 proběhlo očkování první a druhou 
dávkou vakcíny proti Covid-19. Klienti s očkováním souhlasili a byli rádi, 
že nemusí za očkováním nikam cestovat. Do zařízení přijel očkovací tým 
– lékař, sestřička i s očkovací látkou proti Covid-19. Možnost nechat se 
naočkovat využili i někteří zaměstnanci. Všichni jsme si mysleli a doufa-
li, že to vše je již za námi a budeme nadále žít život bez Covidu. Ale, není 
to tak. Je třeba očkovat třetí, podpůrnou dávkou proti Covid-19. V úterý 
23. 11. 2021 klienti i někteří zaměstnanci byli očkováni třetí dávkou vak-
cíny proti Covid-19. Opět přijel očkovací tým.  Trochu se nám ulevilo, že 
již máme naše klienty očkované. Nadále však dodržujeme určitá opat-
ření, abychom chránili klienty i nás, zaměstnance.
Všechny naše zaměstnankyně si zaslouží obrovský dík a  obdiv, jak se 
starají a pečují o klienty našeho zařízení v této těžké složité situaci.

Jana Březinová, vrchní sestra 
Adventní posezení s klienty MěCKP

Vzhledem k tomu, že z důvodu vládních nařízení nebylo možné realizovat 
tradiční vánoční trhy s rozsvícením stromku na Husově náměstí, rozhod-

li jsme se pro naše klienty vytvořit slavnostní adventní atmosféru přímo 
v našem zařízení. V odpoledních hodinách přijel našim klientům zazpívat 
pěvecký soubor „Chrapot Mělník“. S koledami, spirituály a příjemným prů-
vodním slovem vykouzlili adventní pohodu a našim klientům rozzářili oči. 
Nutno dodat, že přijela pouze ta část souboru, která je očkována a před 
samotným vystoupením proběhlo testování všech členů našimi AG prově-
řenými testy. Někteří z členů souboru využili příležitosti a ocenili, že si mo-
hou pro své blízké nakoupit vánoční dekorace, které děvčata z aktivizační-
ho týmu připravila na trhy. Odpoledne pokračovalo v duchu tradic, klienti 
měli možnost za zvuku vánočních koled ve venkovním prostoru korzovat, 
zahřát se svařáčkem, dát si domácí štrůdl, skořicového šneka či vánočku, 
které pro ně připravily naše zaměstnankyně. Čekalo je ještě malé překva-
pení v podobě rozsvícení vánočního stromku s adventním přáním od pana 
faráře Marka Miškovského. Za melodií koled, při příjemném posezení u čaje 
či kávy, jsme se v podvečer všichni rozloučili. Příjemným vstupem do času 
adventu jsme odcházeli s dobrý pocitem, že jsme klienty potěšili.
Děkuji všem zaměstnankyním, které se na akci podílely a přispěly tak 
k pěknému nedělnímu odpoledni, které se povedlo.

Bc. Monika Megličová, DiS., ředitelka

  Vystoupení pěveckého souboru Chrapot z Mělníka ve společenském 
sále MěCKP

Klub seniorů
Klub seniorů a příprava na advent

Letošní rok jsme se opět připravovali na rozsvícení vánočního stromu první 
adventní neděli 28. 11. 2021. Jako každoročně jsme měli provozovat „Bar 
u babiček“ v Záložně, kde jsme měli prodávat občerstvení a námi vyrobené 
pečivo. Pro trh v malém sále Záložny jsme vyráběli již od září, kdy se klub 
otevřel po letních prázdninách. Tentokrát jsme začali pracovat se slámou, 
naučili jsme se novou techniku skládání hvězdiček a  použili staronovou 
techniku točeného pletení. Vytvořili jsme spoustu nádherných výrobků, 
především hvězdiček na stromeček, a některé ženy se na vánoční trh při-
pravovaly i doma. Roztomilí trpaslíci, sněhuláčci či pletené hvězdy z papíro-
vých ruliček mohly dělat radost v domácnostech a navodit tak předvánoční 
atmosféru. Již loňský rok nám, díky koronavirové nákaze, oslava adventu 
nevyšla a nejinak tomu bylo i letos. Připravovali jsme se opravdu pečlivě, 
ale nezbylo nám nic jiného, než vše uložit do krabic a doufat, že napřesrok 
to už určitě vyjde… Přejme si, ať nám ten nadcházející rok přinese jen to 
dobré, ať se vrátí do  normálu náš život takový, jaký byl před pandemií 
a hlavně, ať se všichni sejdeme ve zdraví.

Růžena Dibitanzlová, vedoucí KS
  

 Slaměné hvězdy a sněhuláčci vyrobené Mílou Mazouchovou
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Program v Klubu seniorů
Prosinec 2021

Středa 1. 12. 2021 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 2. 12. 2021 14:00 hod. Algebrogramy a hrátky s pamětí
Sobota 4. 12. 2021 09:00 hod.  Výlet do  skanzenu do  Přerova nad 

Labem a Kerska
Úterý 7. 12. 2021 14:00 hod. Ruční práce
Středa 8. 12. 2021 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 9. 12. 2021 14:00 hod. Jak se dělá? - Videoprojekce
Úterý 14. 12. 2021 14:00 hod. Ruční práce
Středa 15. 12. 2021 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 16. 12. 2021 14:00 hod. Předvánoční posezení s tancem
Úterý 21. 12. 2021 14:00 hod. Ruční práce
Středa 22. 12. 2021 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 23. 12. 2021 14:00 hod. Zima je tu! - Videoprojekce
Úterý 4. 1. 2022 14:00 hod. Ruční práce
Středa 5. 1. 2022 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 6. 1. 2022 14:00 hod. Aktivity - společenská hra

Přeji vám všem klidné a pohodové vánoční svátky a v novém 
roce hlavně hodně zdraví. Těším se na vás již 4. 1. 2021.

Růžena dibitanzlová, vedoucí KS

Sbor dobrovolných hasičů dražice
Podzimní dýňování

Dne 23. 10. 2021 spolky SDH Dražice a Občané Dražic uspořádaly v místní 
hasičárně podzimní dýňování. Děti si mohly vydlabat dýni podle předlo-
hy nebo svých představ a vyrobit dýňový svícínek. Po vydlabání dýní se 
opékaly buřtíky, dále si děti mohly vymalovat omalovánky s obrázky dýní. 
Bylo také připraveno občerstvení, pro děti halloweenské muffinky a pro 
dospělé svařáček. Účast byla velká, rodiče s dětmi byli s touto akcí velice 
spokojeni. Velký dík patří členkám SDH, které tuto akci plně zajišťovaly 
a postaraly se o občerstvení, dýně i krásnou výzdobu hasičárny a okolí.

starosta SDH Dražice Jaroslav Souček

 A takto se dětem dýňové svícínky povedly

  

 Z podzimního dýňování v městské části Dražice

Rozsvítili jsme vánoční strom 
V sobotu 27. 11. 2021 spolky SDH Dražice a Občané Dražic pořádaly roz-
svícení vánočního stromu. Bylo nám velice líto, že vzhledem k vládnímu 
nařízení a covidové situaci se tato akce musela konat bez plánovaného 
občerstvení a programu. Na rozsvícení stromku se i přesto přišlo podí-
vat několik místních občanů. Chtěl bych poděkovat všem, co se na pří-

pravě této akce podíleli. Zároveň chci popřát všem občanům krásný 
a klidný adventní čas, hodně zdraví a pohody v novém roce 2022.

starosta SDH Dražice Jaroslav Souček

  Rozsvícení vánočního stromu si dražičtí občané i bez doprovodných 
akcí nenechali ujít

Hvězdárna
Nejjasnější kometa roku C/2021 a1 (leonard) se blíží

Kometa s označením C/2021 A1 (Leonard) se stala první objevenou ko-
metou v roce 2021 a s velkou pravděpodobností dosáhne viditelnosti 
pouhým okem v první polovině prosince. Malými dalekohledy ji lze po-
zorovat již nyní, ale svým světlem vadí Měsíc po úplňku. Dobré podmín-
ky k pozorování komety budou panovat ani ne 14 dní.
Kometu objevil Gregory Leonard 3. ledna 2021 na observatoři Mount 
Lemmon (Arizona, USA) s dalekohledem o průměru objektivu 1,5 me-
tru. Observatoř se zabývá hledáním blízkozemních planetek, které se 
mohou nebezpečně přiblížit k Zemi. Přehlídka při pátrání objeví také 
řadu komet. Těleso C/2021 A1 bylo v době objevu velmi slabým objek-
tem, mělo pouze 19. hvězdnou velikost. Po potvrzujících pozorováních 
byla spočtena dráha tělesa a objev byl zveřejněn 10. ledna v elektronic-
kém cirkuláři MPEC 2021-A99. Již krátce po objevu bylo patrné, že s ur-
čitou pravděpodobností půjde o kometu, která by mohla být v prosinci 
jasná a mohla by překročit viditelnost pouhým okem.
Kometa C/2021 A1 (Leonard) nejspíše není dynamicky novou kometou 
z Oortova oblaku a v dávné minulosti již jeden oblet kolem Slunce prav-
děpodobně absolvovala. Pohybuje se na velmi protáhlé dráze se sklonem 
132,7° k  rovině ekliptiky. V  době objevu (3. leden 2021) byla od  Země 
vzdálená 4,93 astronomické jednotky (AU), tedy 737,5 milionů km. Ko-
meta se nejvíce přiblíží k Zemi 12. prosince 2021 a to na vzdálenost 0,233 
AU, tj. 34,9 milionů km. Perihelium (největší přiblížení ke Slunci) nastane 
3. ledna 2022 ve vzdálenosti 0,615 AU (92,0 milionů km) od Slunce.
Kometa byla již v druhé polovině listopadu pozorovatelná malými ama-
térskými dalekohledy (objektiv o průměru 7 až 10 cm bohatě vystačí). 
Její jasnost je podle posledních měření a odhadů okolo 8,5 magnitudy. 
Pohybuje se na  hranici souhvězdí Honicích psů a Vlasů Bereniky. Její 
dobrá pozorovatelnost nastává nad ránem po 3. hod. ranní (SEČ), kdy 
je výše než 30° nad obzorem. Na tmavé obloze dál od měst je viditelná 
i v triedrech, např. 10×50.
Hranici 6. hvězdné velikosti by mohla pokořit v prvních prosincových 
dnech, jedinci s dobrou oblohou a dobrým zrakem mohou začít zkou-
šet její viditelnost pouhým okem. Nad ránem 3. prosince kometa prolé-
tala okrajem jasné kulové hvězdokupy M3 v souhvězdí Honicích psů. To 
je zajímavý cíl především pro astrofotografy, kteří měli možnost zvěčnit 
toto pěkné setkání. Kometa i hvězdokupa M3 mají mít přibližně podob-
nou jasnost. Měsíc je tou dobou okolo novu, a tudíž neruší pozorování.
S úhlovým přibližováním ke Slunci se zkracuje období její viditelnosti, 
nejlepší čas bude těsně před svítáním mezi 5. až 6. hodinou ráno.
Nejvyšší jasnosti by měla dosáhnout v  den jejího největšího přiblíže-
ní k Zemi, tedy 12. prosince. Podle současné předpovědi by mohla mít 
okolo 4. hvězdné velikosti. V  tento den zároveň končí její viditelnost 
z  našich zeměpisných šířek, to již bude obtížně pozorovatelná velmi 
nízko nad východním obzorem během svítání. Z tohoto důvodu byly 
nejlepší pozorovací podmínky v týdnu od 3. do 10. prosince, kdy byla 
ještě dostatečně vysoko na  obloze a  zároveň nad hranicí viditelnosti 
pouhým okem. Ve výhodě byli pozorovatelé s nižší mírou světelného 
znečistění.

Zdroj: www.Astro.cz
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Městská knihovna

UPOZORNěNí PRO ČTeNáŘe  
A NáVŠTěVNíKY KNIHOVNY A INFOCeNTRA

Ve dNeCH 22. 12. 2021 - 31. 12. 2021 MěK UZAVŘeNA
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Soutď� je urĀena pro ��ky Z�. 
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������������������������ knihovnď v oddď����������ď�����������  

              nebo na e-mail���������� mestska@benatky.cz. 

Informační středisko
Informační středisko si vám dovoluje nabídnout inspiraci na  vánoční 
dárky z řad propagačních materiálů s motivem města Benátky nad Jize-
rou. Nově vám také nabízíme možnost dárkového zabalení, dle vašeho 
přání. Zakoupit lze betlémy, anděly, svíčky, hrnky, zvonečky, čokoládu, 
pravou Benáteckou medovinu a Zubrovinu a další zajímavé suvenýry. 
Ke koupi jsou stále i stolní a nástěnné kalendáře na rok 2022 s fotogra-
fiemi města Benátky nad Jizerou.

divadelní spolek Bazilišek
Vážení a milí čtenáři,

chtěli bychom vás pozdravit v posledním letošním čísle benáteckého 
zpravodaje. Tento rok byl, mírně řečeno, poněkud „rozervaný“.
Navzdory veškerým komplikacím, které nám doba covidová přináší, 
se nám k naší veliké radosti, a snad trochu i k vaší, podařilo představit 
se vám se dvěma novými počiny. Nejprve pohádkou „O TŘECH PRIN-
CEZNÁCH A  DRAKOVI“ a  o  týden později hrou pro dospělého diváka 
„SVOBODA NA ZKOUŠKU“.

Děkujeme vám za vaši trpělivost a také za návštěvnost našich předsta-
vení. Bohužel, vlivem vládních nařízení se řada z vás nemohla dostavit, 
což nás vedlo k zamyšlení a moc rádi se s vámi ještě jednou v novém 
roce, po uklidnění situace, na výše uvedených hrách potkáme.
Už se nám v hlavách rodí nové plány, tak snad se nám vše podaří uvést 
do chodu. Moc rádi bychom také pokračovali v pravidelných amatér-
ských pondělcích, které budou však pravděpodobně z  kraje nového 
roku omezené. Budeme vás informovat na našich stránkách, ve zpravo-
daji, a také na stránkách města.
Dovolte nám popřát vám klidný adventní čas, radostné Vánoce a dobrý 
nový rok, plný zdraví a naděje. Těšíme se na setkávání s vámi

 Bazilišek benátský

Skautské středisko Povodeň
Drakiáda

Dne 7. 11. 2021 se v době od 14:00 do 16:00 hodin po loňské pauze opětov-
ně uskutečnila naše tradiční drakiáda. Již před 14. hodinou se začali scházet 
první nedočkavci na poli za vodárnou, celkem jsme napočítali 40 draků i s je-
jich doprovody. Draci se sešli různí – malí, velcí, barevní, doma vyrobení nebo 
naopak v obchodě zakoupení. Počasí nám vyšlo krásné, vítr vál a zimu jsme 
vyhnali během za draky. Při odchodu obdržel každý drak malou pozornost.

Monika Koťátková

Setkání skautů z partnerských měst v Hustopečích
Po  vynucené koronavirové pauze se opět uskutečnilo setkání skautů 
z partnerských měst. O víkendu 5. - 7. listopadu nás hostil skautský oddíl 
z Hustopečí. Bohužel se ze zdravotních důvodů nemohl zúčastnit oddíl 
ze slovenské Modry. Po příjezdu do Hustopečí jsme se všichni ubytovali 
ve společenských prostorách přímo pod zdejším novodobým kostelem 
na náměstí. Ještě večer proběhl zahajovací nástup, seznámení se a ve-
černí hra. Přestože byla polovina listopadu, sobotní program po městě 
jsme si užili za slunečného a celkem teplého počasí. A na nádherný západ 
slunce jsme se vydali na rozhlednu v mandloňovém sadu! Po nedělní mši 
a obědě však nastal čas se rozloučit a vydat se domů. Setkání bylo inspi-
rativní pro obě strany a utvořilo nové vazby do budoucna.

Štěpán Czornyj

 Ze setkání skautů v partnerském městě Hustopeče

Muzeum Benátecka
Jaký byl život žen ve středověku?

Muzeum Benátecka v listopadu pořádalo přednášku Žena ve středově-
ku. Historik Mgr. Pavel Sosnovec z Muzea Mladoboleslavska nám vylíčil, 
jak se žilo ženám v dávných časech – jedním slovem nelehko. Aby se 
dobře vdaly, musely být bohaté nebo mít aspoň skvělý původ. Na krásu 
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ani sympatie se v případě sňatku opravdu nehledělo. A co takové právo 
první noci nebo pás cudnosti, který se dodnes vystavuje i v britském 
muzeu? Podle Mgr.  Sosnovce jde jen o  pouhou, dnes bychom řekli 
„městskou legendu“ či přímo vtip. Co se týká opravdových osobností 
ženského pohlaví, blíže jsme se seznámili s několika významnými žena-
mi z našeho okolí – jednou z nich je například česká šlechtična Johanka 
z Krajku, bohatá podporovatelka Jednoty bratrské v Mladé Boleslavi.

Pozvánky na akce
V  prosinci jsme pro vás chystali vánoční dílničku s  vyráběním ozdob 
a zpěvem koled, ale, bohužel, kvůli aktuální situaci jsme ji museli zrušit.
Nechceme ale rušit i  vánoční výstavu se stejným názvem – Putování 
za vánoční hvězdou. Ta bude pro veřejnost přístupná od 13. 12. do konce 
ledna ve všední dny po předchozí domluvě na tel. 733 229 387 a o ví-
kendu 18 - 19. 12. vždy od 9 do 16 hodin. Vstupné: 25 Kč, děti zdarma. 
Na výstavu můžete nosit vlastnoruční výrobky a stát se tak aspoň na chví-
li umělci. Přijďte k nám příjemně strávit adventní čas a navnadit se na blí-
žící se nejkrásnější svátky v roce. 
Na první měsíc v novém roce chystáme přednášku Mgr. Lukáše Slámy o Janu 
z Werthu. Jak žil a válčil tento polní maršál a někdejší majitel Benátek nad Ji-
zerou? Proč byl prominentním vězněm? Jaký byl jeho vztah k zemím Koruny 
české? Přednáška se uskuteční dne 19. 1. od 17 hodin, vstupné: 30 Kč.
Prosíme o dodržení aktuálních vládních nařízení. Děkujeme, že to re-
spektujete.
Kolektiv Muzea Benátecka vám přeje příjemné prožití vánočních svát-
ků a do nového roku hlavně pevné zdraví. Budeme se těšit na viděnou 
na některé z našich akcí.

Mgr. Monika Kolářová, vedoucí Muzea Benátecka

Policie ČR
Pomáháme seniorům, chráníme seniory

 Veřejné sbírky
Blíží se období Vánoc a  jejich atmosféra v nás mnohdy probouzí tou-
hu pomáhat druhým. Různé organizace tak každý rok pořádají veřejné 
sbírky, kterými se snaží pomoci ostatním. 
Toho jsou si vědomi také podvodníci, kteří se snaží, zejména v tomto 
období, pod různými záminkami obměkčit srdce důvěřivých lidí, vylá-
kat z nich peníze a neoprávněně se obohatit. Nepoctivci neváhají své 
potenciální oběti oslovit na vánočních trzích, v okolí obchodních cen-
ter, ale také v dopravních prostředcích MHD.
Každý, kdo chce nějakým způsobem pomoci potřebným, by měl dbát 
zvýšené opatrnosti a ověřovat si, komu a na jaké účely peníze poskytne.
Kdo může konat veřejnou sbírku.
Sbírku může konat obec nebo kraj, v hlavním městě Praze rovněž měst-
ská část, nebo jiná právnická osoba, která má sídlo, nebo jejíž sídlo je 
na území jiného členského státu Evropské unie, která má na území Čes-
ké republiky umístěnou organizační složku.

Fyzické osoby veřejnou sbírku konat nemohou, mohou být však práv-
nickou osobou pověřeny. Aby mohla být sbírka řádně zahájena, vydá 
příslušný úřad osvědčení o tom, že lze sbírku konat. Pokud chce veřej-
nou sbírku pořádat kraj, příslušné osvědčení vydává Ministerstvo vnitra.
Jak se bránit případným podvodníkům?
V první řadě je třeba předvídat a být obezřetný. Pokud vás někdo osloví s žá-
dostí o příspěvek do sbírky a máte podezření, že by se mohlo jednat o pod-
vod, máme právo toho, kdo peníze vybírá, požádat o předložení patřičných 
dokumentů. To znamená, že by nám měl na místě ukázat kopii osvědčení 
příslušného krajského úřadu (na území hl. m. Prahy se jedná o kopii osvěd-
čení Magistrátu hl. m. Prahy), dále plnou moc od pořadatele sbírky s naci-
onály pověřené osoby. Pověření musí rovněž obsahovat údaje o právnické 
osobě, která sbírku pořádá. Pozornost bychom měli věnovat rovněž kasičce, 
do které jsou finance ukládány. Ta musí být řádně opatřena pečetí příslušné-
ho města. Nepřípustné je přelepení víka například obyčejnou samolepkou.
Seznam aktuálně pořádaných veřejných sbírek je k dispozici na webu 
Ministerstva vnitra ČR. 
Sankce v případě nedodržení povinností:
• Při nedodržení povinností, které jsou ustanoveny v  zákoně 
č. 117/2001 Sb., o veřejných sbírkách, může Krajský úřad jak právnické 
osobě, která sbírku konala, tak osobě, v jejíž prospěch byla sbírka pořá-
dána, udělit sankci až do výše 500 000 Kč.
• Pokud se někdo obohatí o více než 10 000 Kč při falešné veřejné sbír-
ce, dopouští se trestného činu podvodu, za který mu hrozí trest odnětí 
svobody až na dva roky, zákaz činnosti nebo propadnutí věci.
• V případě, že máte podezření na pořádání podvodné sbírky, nebojte 
se zavolat na linku tísňového volání Policie České republiky 158.
• Bližší informace o pravidlech pořádání veřejných sbírek jsou dostup-
né na webu Ministerstva vnitra ČR. 

kpt. Iveta Kremličková, oddělení prevence Policejního prezidia ČR
Opakované případy nesprávného parkování 

v Benátkách nad Jizerou
Policisté Obvodního oddělení Benátky nad Jizerou musí v posledních měsí-
cích opakovaně řešit přestupky řidičů, kteří na území města porušují pravi-
dla silničního provozu. Nejčastěji nerespektují dopravní značení jako je např. 
zákaz zastavení a zákaz stání, často parkují na chodníku nebo v křižovatce. 
Velmi často pak při stání nenechávají volný alespoň jeden jízdní pruh široký 
nejméně 3 metry pro každý směr jízdy. Možná si v tu chvíli ani neuvědomují, 
že právě takovéto parkování, kdy není zajištěna dostatečná průjezdnost pak 
může mít fatální následky. Místem by pak neprojely složky Integrovaného zá-
chranného systému - těžká hasičská auta a cisterny, které by se pak nemusely 
včas dostat k nějaké tragické události nebo požáru. I toto je nutné si při par-
kování uvědomovat, nikdy nevíte, kdy i vy budete potřebovat pomoc a kdy 
bude potřeba, aby se složky IZS dostaly včas i k vám nebo vašim blízkým.
Policisté z Benátek nad Jizerou v období od 1. srpna 2021 do 30. listopadu 
2021 zjistili celkem 115 případů dopravních přestupků na území města. Z toho 
27 případů vyřešili příkazem na místě (na místě lze uložit blokovou pokutu až 
2 000 Kč) a 88 případů vyřešili oznámením na úřad k projednání přestupku. 
Ve správním řízení může být uložena pokuta až do výše 10 000 Kč.
Policisté Obvodního oddělení Benátky nad Jizerou budou ve spolupráci 
s pracovníky Městského úřadu Benátky nad Jizerou pokračovat v do-
hlížení nad dodržováním bezpečnosti a  plynulosti silničního provozu 
na území města.

por. Ing. Bc. Barbora Schneeweissová, tisková mluvčí

dopisy

Zlatá svatba
Padesát let společného života oslavili
P a v e l   a   R e g i n a   K o č í ř o v i.

Slavnostní akt zlaté svatby se uskutečnil 20. listopadu 2021.
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V z p o m í n k a
Dne 14. 11. 2021 tomu byly tři roky, kdy nás opustil 

náš milovaný manžel, tatínek, dědeček, pradědeček, 
bratr, švagr, 

pan J o s e f  d o u š a ze Zdětína.
Vzpomíná zarmoucená rodina.

V z p o m í n k a
Dne 10. 12. 2021 to budou tři roky, co nás navždy 

opustil milovaný manžel, tatínek, dědeček, praděde-
ček, pan

M i l o š  C h r a m o s t a.
Stále vzpomíná rodina.

V z p o m í n k a
Dne 16. 12. 2021 uplyne rok od okamžiku, kdy nás navždy opustil 

milovaný manžel, tatínek a dědeček, pan
F r a n t i š e k  A d á š e k.

Kdo jste ho znali a měli rádi, věnujete mu s námi tichou vzpomínku.
Nikdy nezapomenou manželka, dcera a syn s rodinami a ostatní blízcí.

SPOleČeNSKá NaBíDKa
 ZRUšeNO (COViD-19): 11. 12. 2021. 14:00 

- 17:00 hodin. Vánoční dílnička  „Putování 
za  vánoční hvězdou“. Místo konání: Muzeum 
Benátecka. Organizátor: Muzeum Benátecka. 

 13. 12. 2021 - 31. 1. 2022, Vánoční vý-
stava. Místo konání: Muzeum Benátecka. 
Organizátor: Muzeum Benátecka. Muzeum 
Benátecka vás zve na vánoční výstavu, do kte-
ré můžete sami přispět svými výrobky a  stát 
se tak aspoň na  chvíli umělci. Přijďte k  nám 
příjemně strávit adventní čas a  prohlédnout 
si svátečně vyzdobené muzeum i výstavu vý-
robků našich návštěvníků. Vánoční výstava 
bude pro veřejnost zpřístupněna o  víkendu 
18. – 19. 12. od  9 -16 hodin a  ve  všední dny 

od 13. do 31. 1. 2022 po předchozí telefonické 
domluvě na čísle: 733 229 387. Vstupné: 25 Kč, 
děti zdarma. Prosíme o  dodržení platných 
vládních nařízení. Těšíme se na vaši návštěvu.

 16. 12. 2021, 18:00 hodin, Koncert Re-
naty Drössler. Místo konání: zámecký kostel 
Narození Panny Marie. Organizátor: Správa 
městských lesů.

 ZRUšeNO (COViD-19): 16. 12. 2021, 
19:00 hodin, ZUš J. a. Bendy: Česká mše 
vánoční. Místo konání: KVC Záložna - velký 
sál. Organizátor: ZUŠ J. A. Bendy.

 PŘeSUNUTO Na  14. 2. 2022 (CO-
ViD-19): 20. 12. 2021, 19:00 hodin, Kon-
cert žáků ZUš J. a. Bendy. Místo konání: 

KVC Záložna - velký sál. Organizátor: ZUŠ 
J. A. Bendy.

 ZRUšeNO (COViD-19): 21. 12. 2021 
Vánoční turnaj ve fl orbale – děti proti ro-
dičům. Místo konání: Sokolovna Benátky nad 
Jizerou. Organizátor: Tělocvičná jednota So-
kol Benátky nad Jizerou.

 1. 1. 2022, 19:00 hodin, Novoroční oh-
ňostroj. Organizátor: Město Benátky nad Ji-
zerou za fi nanční podpory sponzorů. Zámec-
ká zahrada i nádvoří jsou od 17 hodin na tuto 
akci uzavřené, ohňostroj máte možnost sle-
dovat z okolí a naladit si k němu doprovod-
nou hudbu na Signál rádiu na 105,7 / 94,2 / 
94,1 / 95,7 / 89,2 / 107,0 / 89,0/ 104,1 FM.

KONTAKT ��
Radek Bradler

 775 338 892

Jen 15 kroků  
na druhou stranu silnice a jste v našich 
fungl nových prostorech.

STĚHUJEME SE

Polabské vánoční trhy
rozzáří výstaviště v lysé nad labem
I PŘeS NOUZOVÝ STAV POKRAČUJeMe,

AKCe Se USKUTeČNí V PlNÉM ROZSAHU!
Polabské vánoční trhy v Lysé nad Labem si za dobu své existence - 
v roce 2021 se uskuteční již 26. ročník, vybudovaly pověst jedněch 
z nejlepších předvánočních prodejních akcí v republice. Vzhledem 
k tomu, že není vybíráno vstupné, není možné říci přesné číslo ná-
vštěvnosti, ale odhady říkají, že je navštíví kolem čtyřiceti až pade-
sáti tisíc lidí.

Mikulášské trhy : 3. – 5. 12. 2021

Stříbrné trhy: 10. - 12. 12. 2021

Zlaté trhy 17 . - 19. 12. 2021

Otevřeno je vždy od pátku do neděle od 9 do 17 hodin, vstup na vá-
noční trhy je ZDARMA.
Od pátku do neděle, všechny tři týdny před Vánoci si můžete poho-
dlně nakoupit všechny dárky pod jednou střechou  a  užít si krásný 
doprovodný program.
Více informací na www.vll.cz nebo na www.facebook.com/vystaviste/

Upozornění ke zrušenému divadelnímu představení 
 „Víš přece, že neslyším, když teče voda“

Náhradní termín pro jeho konání je stanoven na
pondělí 25. 4. 2022 od 19 hodin.

Zakoupené vstupenky zůstávají v platnosti, pokud někomu nový 
termín nevyhovuje, může je do konce ledna 2022 vrátit. 

Předprodej vstupenek není přerušen a je možné je zakoupit i nyní 
v předvánočním čase v 1. patře Městské knihovny.
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Kompletní služby v oblasti pohřebnictví, 
smuteční vazba a kamenické práce.

Kancelář Benátky nad Jizerou:
Pražská 68

pondělí až pátek 8 - 16 hodin
sjednání i mimo pracovní dobu

na tel: 725 460 020

nonstop služba 725 460 020
www.pubenes.cz

PuBenes.BnJ@seznam.cz
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Hledáme nové Continentalenty
Nastup jako elektrotechnik 
nebo mechanik se spoustou výhod
Chceš zajímavou práci s novými technologiemi, kde za sebou vidíš  
výsledky? Uplatni svůj talent a vyráběj s námi automobilovou  
elektroniku v Brandýse nad Labem v čistém a prostředí. Praxi  
nepotřebuješ, zaškolení je samozřejmostí.

KOHO POTŘEBUJEME:
Test techniky 
a Techniky výrobních zařízení
Pro nastavování a seřizování výrobních 

linek (se střední školou v oboru elektro 

nebo technického zaměření)

Procesní techniky
Pro nastavování a seřizování SMT linek  

(pro středoškoláky z oboru elektro)

Analytiky
Pro analýzu chyb elektronických výrobků 

(stačí maturita v oboru elektro slaboproud)

JAKÉ VÝHODY NABÍZÍME:
•  dotovanou firemní dopravu  

ze širokého okolí

•  příspěvek na stravování v hodnotě  

101 Kč za směnu

•  příspěvek na dětské tábory,  

školy v přírodě a kurzy

•  Multisport kartu na sportovní vyžití 

a řadu dalších

Hledáme 
lidi se 

zkušenostmi 
i čerstvě 
po škole

KONTAKTUJ CONTINENTAL BRANDÝS NAD LABEM:
Zuzana Šandorková, e-mail: zuzana.sandorkova@continental.com
tel.: +420 734 268 248, web: continental.jobs.cz/brandys

OAUT-C11162293-Nabor-93x134-Sklad-Elektro-Zpravodaj-Benatecka-v1omi.indd   2 14.09.2021   13:55

Kompletní 
sortiment  pro

  psy
  kočky
  akvaristy
  teraristy
  drobné hlodavce
  ptactvo 

Dále krmivo pro drobná  
hospodářská zvířata.
Pro rybáře krmné směsi od firmy 
Mikbaits a katalogový sortiment 
na objednávku.

Krmiva 
a chovatelsKé potřeby

Pražská 45/60, Benátky n. Jiz. (vedle knihovny)

Provozní doba po - pá od 8 - 17 hodin
Tel.: 776 829 102, krmiva.bnj@seznam.cz
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Přestěhovali  
jsme se!

Pražská 614
(obchodní centrum Merhaut)

Těšíme se na vaši návštěvu.

Nově nás najdete  
na adrese
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H O K e J
„a“ mužstvo

V měsíci listopadu sehráli benátečtí hokejisté sedm mistrovských zápa-
sů, ve  třech z  nich dokázali bodovat. Pouze jedenkrát ale získali plný 
počet bodů, když v divácky atraktivním domácím zápase přehráli praž-
skou Slavii. Benátečtí hráči často žehrali na špatnou koncovku, s čímž se 
potýkají již od začátku letošní sezony, která je o poznání náročnější, než 
předchozí prvoligové ročníky, neboť druhou nejvyšší hokejovou sou-
těž může opustit až pět týmů. Benátky jsou momentálně ve vyrovnané 
tabulce na 15. příčce se ziskem 29 bodů a pasivním skóre 56 : 64. Tým 
SK Trhači Kadaň předčasně ukončil sezonu a s předstihem se  tak stal 
prvním sestupujícím.
HC Benátky nad Jizerou – HC Stadion Vrchlabí 2 : 3p - Čederle 2
HC Stadion Litoměřice – HC Benátky nad Jizerou 5 : 2 - Jansa, Měchura
HC Benátky nad Jizerou – HC Slavia Praha 3 : 1 - Dušek, Čederle, Klapka
SK Horácká Slavia Třebíč – HC Benátky nad Jizerou 5 : 0
HC Benátky nad Jizerou – HC Baník Sokolov 3 : 4p - Dlouhý 2, Čederle
LHK Jestřábi Prostějov – HC Benátky nad Jizerou 3 : 1 - Špaček
HC Benátky nad Jizerou – HC Slovan Ústí nad Labem 1 : 2 - Špaček

 Zkušenost do útoku - k hokeji se vrátil Radek duda
Po více než roce a půl bez soutěžního zápasu se vrátil k hokeji dvaačtyři-
cetiletý útočník Radek Duda. Ten již v Benátkách nad Jizerou v minulos-
ti nastupoval. Během 2 sezon zde sehrál 56 prvoligových klání, v nichž 
získal 49 kanadských bodů (20 + 29). Naposledy se tak stalo v sezoně 
2019/20, v níž nastoupil do 46 zápasů se ziskem 43 kanadských bodů 
(17 + 26)! Závěr této sezony strávil v Alpské hokejové lize v týmu EHC 
Lustenau, kde v 9 utkáních dosáhl 8 bodů (3 + 5). V následující sezoně 
se Radek Duda přesunul na pozici skauta liberecké organizace a trenéra 
speciálních dovedností. V domácím zápase proti Ústí nad Labem opět 
přetáhl přes hlavu benátecký dres, aby pomohl nejmenšímu městu 
ve druhé nejvyšší hokejové soutěži vyhnout se sestupovým starostem.
Radka Dudu netřeba blíže představovat. Bývalý český reprezentant na-
stupoval v české extralize za Spartu Praha, Plzeň, Slavii Praha, České Bu-
dějovice, Chomutov, Liberec, Karlovy Vary či Litvínov. Odehrál 731 ex-
traligových zápasů, v nichž získal 502 kanadských bodů (214 + 288).

Mládež - výsledky
„B”

Sedlčany - Benátky 7 : 3 (Mocek, Hruška, Najč); Žilina - Benátky 0 : 3 (Najč 
2x, Švach); Letňany - Benátky 5 : 3 (Najč, Votoupal, Drbout).

U20
Frýdlant - Benátky 4 : 5 (Toman, Peca, Hruška, Drbout, Němeček); Benátky 
- Č. Lípa 16 : 2 (Drbout 3x, Kusý 2x, Kredba 2x, Hruška 2x, Husák 3x, Dostál; 
2x, Peca, Toman); Benátky - Jablonec 6 : 3 (Peca 2x, Hruška, Švach, Dostál, 
Drbout); Benátky - Kolín 3 : 4 (Hruška, Sluka, Toman); Liberec B - Benátky 
3 : 7 (Husák, Sluka, Kuna, Drbout, Procházka, Kredba, Hruška).

U17
Č. Lípa - Benátky 3 : 9 (Toman, Matějovský, Daněk, Zbejval, Goc, Douša, 
Janoš, Bohdal, Zbudil); Benátky - Liberec B 1 : 3 (Zumr); Smíchov - Benát-
ky 7 : 4 (Hofman, Zumr, Douša, Husák); Benátky - Benešov 5 : 0 (Douša 
2x, Goc, Toman, Fišer).

U15
Neratovice - Benátky 2 : 3 (Bezucha, Geier, Chvojka); Benátky - Ml. Boleslav 
1 : 13 (Eysselt); Benátky - Vlašim 4 : 6 (Konopka, Baja, Chvojka, Geier).

U13
Neratovice - Benátky 0 : 34 (Bydžovský 5x, Blecha 3x, Datel 6x, Ladra 4x, 
Příhoda 4x, Pavlík 2x, Mazancová 3x, Lysák 2x, Goc 4x, Pavlíček); Benátky 
- Ml. Boleslav 10 : 3 (Bydžovský 3x, Příhoda M. 3x, Hanke, Čeleda, Datel, 
Pokorný); Letňany - Benátky 12 : 4 (Bydžovský, Silaštík, Pokorný, Datel); 
Benátky - Vlašim 3 : 5 (Blecha, Datel, Weiss).

U11
Benátky - Poděbrady 4 : 6 (Tomášek 2x, Bartoň, Kratochvíl); Benátky - Čáslav 
14 : 0 (Baja 4x, Tomášek 4x, Opršal 2x, Koťátko, Koťátková, Nevřelová, Pavlík).

 Turnaj v Kladně

V O l e J B a l
Muži – 1. liga

2. část soutěže -  o 1. – 8. místo

Družstvo Z V3 V2 P1 P0 S M B

1 VK Benátky nad Jizerou 2 2 0 0 0 6:1 175:146 6

2 TJ Sokol Dobřichovice 2 2 0 0 0 6:2 189:146 6

3 TJ Slavia Hradec Králové 2 0 2 0 0 6:4 212:190 4

4 VK EGE České Budějovice 2 1 0 1 0 5:3 167:153 4

5 USK Slavia Plzeň 2 1 0 1 0 5:4 198:194 4

6 Tesla Brno 2 0 0 0 2 2:6 161:196 0

7 TJ Sokol Bučovice 2 0 0 0 2 1:6 131:168 0

8 TJ Spartak Velké Meziříčí 2 0 0 0 2 1:6 135:175 0

P ř í š t í  z á p a s y :
10. 12. 2021, 18:00 hod., VK EGE České Budějovice B – VK Benátky nad 
Jizerou; 11. 12. 2021, 18:00 hod., USK Slavia Plzeň – VK Benátky nad Ji-
zerou; 17. 12. 2021, 19:30 hod., VK Benátky nad Jizerou – TJ Spartak Vel-
ké Meziříčí; 18. 12. 2021, 17:00 hod., VK Benátky nad Jizerou – TJ Slavia 
Hradec Králové.

Tři body z Komárova
Dne 14. 11. 2021 vyrazil tým juniorek na  zápas do  Komárova, kde 
odehrál dva zápasy. První s  týmem Hořovic, který skončil prohrou 
0 : 3. Druhý, ve kterém jasně porazily domácí 3 : 0. Domů tedy vezly 
3 body.

Mykola Khomyn

 Juniorky na turnaji v Komárově

V extralize juniorů se našim klukům daří, 
postupují z prvního místa

 Junioři na úspěšném turnaji

 Dne 6. - 7. 11. jsme se zú-
častnili druhého turnaje 
extraligy juniorů. V sobo-
tu jsme se setkali s  Kolí-
nem a Svitavy a po výbor-
ném výkonu jsme oba 
zápasy vyhráli. V  neděli 
jsme první zápas nastou-
pili proti papírově nej-
slabšímu soupeři a  ten 
nás přehrál 3 : 1. Před po-
sledním zápasem s Karlo-
varskem jsme k  vítězství 
ve  skupině potřebovali 
bod, po  dvou vyhraných 
setech a  jasném prvním 

místě ve skupině dostali příležitost hráči z lavičky a po bojovném výkonu 
jsme prohráli 3 : 2. První místo nám zaručuje postup do vyšší skupiny, kte-
rá se bude konat v prosinci v Novém Jičíně.

Aleš Dittrich
Domácí turnaj kadetů

V neděli 7. 11. se tým kadetů utkal doma s Příbramí B a Královým Dvo-
rem. Proti Příbrami jsme bojovali, ale v  tie-breaku nás porazili o  dva 
body a zápas skončil 2 : 3 pro Příbram. Občas se nějaká chyba vyskytla, 
ale nebylo jich moc. V druhém zápase, proti Královu Dvoru, jsme si to 
více pohlídali, a vyhráli jsme čistě 3:0.

Mykola Khomyn
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 Kadeti po vyhraném zápase proti družstvu z Králova Dvora

Úspěšný turnaj kadetek
V neděli 7. 11. 2021 tým kadetek vy-
razil na zápas do Brandýsa nad La-
bem, kde holky odehrály dvě utká-
ní. Nejdříve proti Mělníku B, kde se 
úspěšně popraly a vyhrály 3 : 1. Dru-
hé utkání sehrály s Mělníkem A a vy-
hrály 3 : 0. Celkem tedy berou 
6 bodů a se vztyčenými hlavami od-
jely domů.

Mykola Khomyn

 Kadetky po turnaji v Brandýse n. L.

Turnaj mladších žáků
V neděli 14. 11. se naši ročníkově mladší žáci zúčastnili krajského pře-
boru starších žáků, kde byla velká konkurence 3 týmů Středočeského 
kraje. Naši kluci si odnáší ze zápasu spoustu zkušeností, ale, bohužel, 
žádné body. Dále budeme doufat, že soutěž bude pokračovat a bude 
možnost se připravovat na další zápasy.

Dominik Wallisch

 Mladší žáci na domácím turnaji

Mladší žákyně přivezly plný počet bodů! 
Dne 7. 11. 2021 jsme byly na zápase v Kolíně. Jako první jsme hrály proti 
Pečkám, vyhrály jsme 2 : 0 i přes počáteční nervozitu. Dál proti Kolínu B 
a jednoznačně jsme vyhrály také 2 : 0. Poslední zápas jsme hrály s Kolí-
nem A a také jsme vyhrály 2 : 0. Podaly jsme dobrý výkon, dobře jsme 
si zahrály a soupeřky neměly šanci. Moc se těšíme na další turnaj, který 
bude 5. prosince doma. 

Amálka, Kačka, Naty a Bibi

 Společná fotka žákyň na turnaji v Kolíně

Turnaj v minivolejbale v NiBe aréně
Ve středu 17. 11. 2021 jsme na domácí palubovce organizovali turnaj 
krajského minivolejbalu ve  žluté a  červené kategorii. Žlutý minivolej-
bal je určený pro začátečníky a nejmladší hráče a  jde vlastně o háze-
ný volejbal. Červená kategorie už je klasický volejbal, na menším hřišti 
ve dvou hráčích, kdy si můžou hráči pomoci mezipinkem. 
Kromě benáteckých hráčů dorazily týmy z Neratovic a Peček. Žlutou ka-
tegorii ovládli domácí hráči, když si medaile postupně rozdělily Benát-
ky E (Pája s Kryštofem – zlaté medaile), Benátky F (Pája s Ivčou – stříbrné 
medaile) a Benátky A (Terka s Evčou – bronzové medaile). 
V červené kategorii dominanci benáteckých hráčů narušily na 3. místě 
Neratovice. Stříbrné medaile si odnesly Benátky D (Nela s Lenkou) a celý 
turnaj vyhrály Benátky B (Viky s Vaškem). 
Všichni si turnaj užili a na hráčích bylo vidět, že se s každým odehraným 
zápasem zlepšují. Už teď se těšíme na další turnaj a věříme, že medailo-
vé žně budou pokračovat!

Václav Burkovec

 Společná fotka benáteckých družstev na domácím turnaji

Starší žákyně drží 2. místo v tabulce

 Starší žákyně na turnaji v Roztokách u Prahy

Dne 14. 11. 2021 jsme se 
s  naším týmem starších 
žákyň vypravily do  Roz-
tok u Prahy. Tam nás če-
kaly tři zápasy. 
První zápas jsme hrá-
ly proti Nymburku B. 
Byl to velmi dobrý zá-
pas a  vyhrály jsme 2  :  0 
na sety. Radost nám ale 
zkazil druhý zápas, pro-
tože jsme prohrály 0  : 2 
na sety. Z toho jsme byly 
hodně zklamané ale 
po jídle jsme měly hned 

lepší náladu a do třetího a zároveň posledního zápasu jsme nastoupily 
s úsměvy, a to se vyplatilo. Vyhrály jsme 2 : 0! Domů jsme se tedy vracely 
se dvěma výhrami a tím si zajistily 2. místo v tabulce.

Petr Louka

B a D M i N T O N
extraliga: Benátky deklasovaly Hradec Králové 6:1

V úvodním zápase nového extraligového ročníku benátečtí  badminto-
nisté porazili MONTAS Hradec Králové vysoko 6 : 1. Benátecký tým na-
stoupil v sestavě Sergei Sirant, Mateusz Swierczynski, Pawel Smilowski, 
Steven Stallwood, Matěj Rzeplinski, Cristian Savin, Ágnes Körösi, Kateři-
na Zuzáková, Helina Rüttel a Denisa Šikalová.  Benátečtí badmintonisté 
položili základ úspěchu ve  dvouhrách, po  kterých vedli 3  :  0. Koneč-
ný výsledek 6  : 1 pak stanovili ve čtyřhrách, kde soupeř vyhrál pouze 
čtyřhru žen.

extraliga: Benátky vyhrály v Českém Krumlově 6 : 1
V nedělním utkání (31. 10.) 1. kola extraligy smíšených družstev zvítězili 
benátečtí badmintonisté na palubovce Českého Krumlova vysoko 6 : 1. 
Během dvou víkendových utkání si Benátky připsaly na své konto plný 
bodový zisk 6 bodů při skóre 12 : 2. Po prvním kole patří Benátkám nad 
Jizerou druhé místo v  extraligové tabulce o  skóre za  Brnem Slatinou. 
Po prvním kole se benátečtí badmintonisté usadili na druhé pozici extra-
ligové tabulky o skóre setů za brněnskou Slatinou. Jak úvodní dva zápasy 
a nový systém počítání hodnotí prezident klubu a trenér Petr Martinec? 
„Nejprve musím říci, že jsem moc rád, že se extraliga rozjela a věřím, že se 
celá soutěž odehraje podle plánu. Ta pauza byla strašně dlouhá a všichni 
jsme se na extraligové zápasy moc těšili. Sice z organizátorského pohledu 
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je to malinko složitější, ale myslím, že současná nastavená pravidla se dají 
zvládnout. Co se týká výsledku týmu, tak dvě vítězství na úvod nového 
extraligového ročníku jsou velmi dobrým počinem…“ 

Družstvo juniorů deváté na mistrovství ČR
Ve dnech 5. - 7. 11. 2021 proběhlo v Dobřanech u Plzně Mistrovství Čes-
ké republiky družstev juniorů. Klub BK 1973 Benátky nad Jizerou zde 
reprezentovali František Ložek, Jakub Müller, Václav Simon, Karolína 
Kalkušová, Zuzana Kramešová a Kateřina Pokorná. Náš klub byl naloso-
ván do skupiny C, kde nejprve podlehl týmu TJ Sokol Klimkovice v po-
měru 2  : 5, poté porazil stejným výsledkem BK Kopřivnici a v přímém 
souboji o postup ze skupiny podlehl týmu TJ Sokol Polabiny Pardubice 
opět 2 : 5. V utkání o konečné pořadí jsme narazili na tým B. O. Chance 
Ostrava, který jsme porazili 4 : 1 a obsadili celkové 9. místo z 15 týmů.

Výsledky víkendových turnajů mládeže
V  sobotu 6. 11. 2021 se uskutečnil turnaj GPC U17 na  Kladně. Za  Be-
nátky nastoupily Kateřina Hermannová a Tereza Adášková a společně 
vybojovaly druhé místo ve čtyřhře dívek. Kateřina Hermannová navíc 
obsadila třetí místo ve dvouhře a s Michalem Moravcem z TJ Astra i třetí 
místo ve smíšené čtyřhře.
V neděli 7. 11. 2021 se konal v Králově Dvoře turnaj GPC U15. Zúčastnili se 
ho Pavlína Hermannová, Linda Vernerová, Jakub Hašl a Lukáš Michl. Pavlí-
na Hermannová obsadila v singlu 5. - 8.  místo, v mixu společně s Jakubem 
Hašlem 5. - 8. místo a v deblu společně s Lindou Vernerovou 5. - 8. místo. 
Linda Vernerová obsadila v singlu 9. - 16 místo, v mixu společně s Lukášem 
Michlem 9. - 16. místo. Jakub Hašl obsadil v singlu 5. - 8. místo, v deblu spo-
lečně s Lukášem Michlem 3. místo. Lukáš Michl obsadil v singlu 9. - 16. místo.
V sobotu 13. 11. 2021 se Filip Hermann a Patricie Mišunová představili 
na turnaji U9 ve Vinoři. Patricie Mišunová obsadila 3. místo a Filip Her-
mann získal bez ztráty setu své první turnajové vítězství.
Dne 21. 11. 2021 proběhl v Králově Dvoře kvalifikační turnaj GPC U15. 
Díky nařízené karanténě se turnaje mohli zúčastnit pouze dva hráči klu-
bu BK 1973 Benátky nad Jizerou z. s. Václav Burkovec a Linda Vernero-
vá. Oba vyhráli dvouhru a  společně smíšenou čtyřhru. Václav připojil  
3. místo ve čtyřhře.

GPC U17 ovládli hráči Benátek nad Jizerou
Sobotního (13. 11. 2021) postupového turnaje na  MČR U17, který se 
uskutečnil o prvním prosincovém víkendu v Českém Krumlově, se zú-
častnilo celkem 9 hráčů našeho klubu.
Nejlépe z  nich si vedl Václav Simon, který kromě dvouhry opanoval 
i čtyřhru (společně s Františkem Ložkem) a smíšenou čtyřhru (s Karolínou 
Kalkušovou). Velmi dobře si počínali také František Ložek, který k vítězné 
čtyřhře (s Václavem Simonem) doplnil druhé místo ve dvouhře a s Kate-
řinou Hermanovou ještě druhé místo ve smíšené čtyřhře a  již zmíněná 
Kateřina Hermannová, která zvítězila ve  dvouhře děvčat a  umístila se 
na  druhém místě ve  čtyřhře děvčat. Dominika Kramešová se společně 
s Malvínou Skrčenou (BaC Kladno) stala vítězkou čtyřhry děvčat.

Stříbro a dva bronzy z Mistrovství ČR kategorie U13
V severomoravské Vendryni se ve dnech 13. - 14. 11. 2021 konalo Mistrov-
ství ČR kategorie U13, kterého se zúčastnila i čtveřice benáteckých hráčů Petr 
Martinec, Lukáš Michl, Linda Vernerová a Pavlína Hermannová. Ve dvouhře 
chlapců obsadil druhé místo Petr Martinec, který byl jen jeden míček od tur-
najového vítězství. Ve dvouhře dívek 5. - 8. místo obsadila Pavlína Herman-
nová, Linda Vernerová pak 9. - 16. místo. Ve čtyřhře dívek obsadila dvojice 
Linda Vernerová - Pavlína Hermannová 3. místo a získala bronzovou medai-
li. Ve čtyřhře chlapců Lukáš Michl s Nachtmanem (Prosek Praha) skončil již 
v 1. kole. Druhou bronzovou medaili pro Benátky vybojoval pár Petr  Martinec 
- Pavlína Hermannová. Pár Lukáš Michl - Linda Vernerová obsadil 9. - 16. místo. 

aktuální protiepidemická opatření
Vzhledem k  nařízení vlády vstoupila ode dne 22. 11. 2021 v  platnost 
následující opatření:

Posilovny a ostatní sportoviště
Vnitřní sportoviště jako tělocvičny, hřiště, kluziště, kurty, ringy, herny 
bowlingu nebo kulečníku, či tréninková 
zařízení a taneční studia, posilovny a fit-
ness můžou mít otevřeno za následují-
cích pravidel:
• prodělání laboratorně potvrzeného 
onemocnění covidem-19 v  době ne 
delší než 180 dnů přede dnem konání 
obřadu,
• aplikaci očkování proti covidu-19, 
přičemž od  poslední dávky vakcíny 
(druhé u  dvoudávkových vakcín, první 
u  jednodávkových vakcín), musí uply-
nout nejméně 14 dní.
U dětí mladších 18 let a osob s kontrain-
dikací k očkování lze k prokázání bezin-
fekčnosti použít i RT-PCR test starý nej-
výše 72 hodin.

Výše popsané podmínky se nevztahují na osoby v neměnném kolekti-
vu, což je případ organizovaného tréninku našich mládežnických týmů.
Prosíme rodiče, kteří doprovázejí své děti do haly, aby respektovali výše 
uvedené nařízení, a jestliže nesplňují podmínky, čekali venku.
Stejné nařízení platí i pro hobby badminton!

K O P a N á
Benátecký tým patří mezi tři nejlepší mužstva divizní skupiny C, 

říká hlavní trenér Radek lacina

  Trenér Radek Lacina

Po derby utkání v Horkách nad Jizerou a nepří-
jemné porážce se benátecké vedení rozhodlo 
ke změně trenérského štábu. Na divizní lavič-
ku místo odvolaného hlavního trenéra Radi-
ma Truksy a  Františka Jakubce usedl bývalý 
benátecký hráč Radek Lacina se svými asisten-
ty Janem Kyselou a Jiřím Kubátem. Tento tri-
umvirát ve  zbývajících kolech nepoznal hoř-
kost porážky a právě s Radkem Lacinou jsme si 
povídali před startem zimní přípravy. 
• Benátecké A mužstvo jste přebral po  desá-
tém divizním zápase po odvolaném hlavním 
trenérovi Radimu Truksovi. Do konce podzim-
ní části v tu chvíli zbývalo pět kol. S jakými cíli 
jste nastoupil na benáteckou lavičku?
Hlavním cílem bylo získat co nejvíce bodů. 
V  době převzetí mužstva jsme se totiž na-

cházeli jen dva body od sestupující pozice, takže situace určitě nebyla 
lehká. Na druhou stranu nám bylo jasné, že Benátky patří svojí kvalitou 
určitě do vyšších pater tabulky, což se nakonec i ukázalo.
• V jakém stavu jste našel zdejší tým a kde hledat hlavní příčiny toho, že se 
do té doby ne úplně dařilo?
Od první chvíle jsem měl z mužstva dobrý pocit. S poznáním mi hod-
ně pomohli moji asistenti Jan Kysela s Jiřím Kubátem, kteří znali kluky 
daleko lépe než já. Atmosféra během tréninků byla skvělá, z hráčů jsem 
cítil obrovskou chuť nezdary výsledkově zlomit. Co se kvality kádru 
týče, byli jsme určitě spokojeni. Co nám trošku scházelo, byl klasický 
podhrotový hráč. Tam si myslím, že nás tlačila bota a také proto se tam 
protočilo více hráčů. Proč se týmu nedařilo, nechci hodnotit. Předchozí 
zápasy jsem neviděl, takže na to neumím odpovědět.
• Ve zbývajících pěti kolech pod vaším vedením Benátky nepoznaly hořkost 
porážky. Byla s těmito utkáními spokojenost?
Musím přiznat, že jsem z těch pěti kol chtěl vytěžit jedenáct bodů. Nakonec se 
jich podařilo získat devět. Takže v tomto ohledu je spíše částečná spokojenost. 
Co mě ale těší, že jsme udrželi neporazitelnost. Myslím si, že v prvních čtyřech 
zápasech jsme hráli velmi dobrý fotbal, který musel diváky bavit. Dařilo se nám 
střílet hodně branek a myslím, že se soupeřům proti nám nehrálo vůbec dobře. 
Z týmu jsem cítil velkou sílu, což jsme ukázali kupříkladu v domácím zápase 
proti tehdy vedoucímu Vysokému Mýtu. Výhru jsme ztratili až v nastaveném 
čase, kdy hosté vyrovnali na konečných 1 : 1, což byla obrovská škoda. V tomto 
utkání jsme ale zahráli naprosto skvěle. S posledním zápasem ale nebyl spoko-
jený asi nikdo, snad jen hosté z Tochovic, kteří si od nás odvezli vysněný bod. 
Podali jsme opravdu špatný výkon, ve kterém nebylo nic z toho, co jsme chtěli 
hrát. Celkově mě práce u A týmu bavila a převládají u mne dobré pocity. 
• Možná už to bylo trošku nakousnuto, ale kde podle vás benátecký tým 
nejvíce tlačí bota?
Jak jsem říkal, určitě na postu podhrotového hráče. Po zranění Honzy Bočka 
nám podobný hráč scházel. Jinak si myslím, že benátecký kádr má velkou sílu.
• S čím naopak byla spokojenost a na čem by se mohlo stavět?
Řekl bych, že ve hře do defenzívy máme obrovskou kvalitu. Ukazovalo 
to i  malé množství inkasovaných branek. V  posledních pěti zápasech 
jsme obdrželi jen tři branky. Kluci výborně plnili naše pokyny, které 
do utkání měli, a  to je pro trenéra dobrá zpráva. Sílu tohoto mužstva 
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vidím i  v  tom, že kluci drží spolu. Myslím, že tento tým patří mezi tři 
nejlepší mužstva divizní skupiny C.
• Nyní na benátecký tým čeká zimní přestávka. Uvidí vás benátečtí fanoušci 
na zdejší střídačce i při jarních odvetách?
Naše domluva byla opravdu jen na těch pět zápasů. Více jsem klubu v tuto 
chvíli ani nemohl nabídnout, a to vzhledem k tomu, že mám malé děti a při 
tomto vytížení bych se jim nemohl věnovat tak, jak bych chtěl. K týmu tak 
nastoupí nový trenér a já se opět přesunu k dorostenecké kategorii U19. 
Závěrem bych chtěl benáteckému klubu poděkovat za  důvěru, kterou 
do nás vložil. Účinkování hodnotím jako povedené a jak jsem již zmínil, vel-
kou zásluhu na tom mají i moji asistenti Kysela s Kubátem. 

Ondřej Nejedlo

T J  S O K O l  B e N áT K y  N a D  J i Z e R O U
Poděkování sportovcům ze Sokola Benátky n. J.

Na  jedenáctého listopadu  se připíjí  Svatomartinským vínem, ale 
v  benátecké sokolovně se děkovalo za  skvělou práci a  reprezentaci 
města a Sokola na akci Sokol roku 2020.  Anketa Sokol roku je oceně-
ním sportovců napříč hnutím, a to jak z výkonnostního, tak i ze vše-
stranného sportu jsou oceňováni jednotlivci i kolektivy. 
Starosta města Benátky nad Jizerou pan Karel Bendl a členové výboru 
Sokola Benátky se starostou br. Jiřím Lhoťanem st. poděkovali K. Heř-
manové, J. Jermářové, J. Cyrany a K. Víznerové, které nás skvěle repre-
zentovaly na této akci. 

Gymnastky bodovaly ve Vrchlabí! 
Sobota 13. listopadu 2021 byla pro benátecké gymnastky druhým 
závodním dnem nové sezony. Opět odjely reprezentovat do  Vrchla-
bí na  jubilejní 20. ročník závodu Špindlerovští mušketýři. Závodilo se 
na 4 nářadích - přeskoku, hrazdě, kladině/lavičce a na prostných. Závod 
byl rozdělen do tří sledů a v každém z nich jsme mohli vidět naše holky. 
Jako první přišly na řadu nejstarší závodnice. Eliška Hlavatá a Lucie Ko-
tíková závodily ve  stejné kategorii a  po  několika zaváháních si domů 
odvezly 6. a 7. místo. V tomto sledu se rovněž představila Magdalena 
Zámostná, která celý závod prošla s jistotou a zajistila tak první cenný 
kov zlaté barvy pro Benátky. 

V druhém sledu jsme naopak viděli závodnice nejmladší. Ema Bodláková 
a Johana Kadeřábková nás zastupovaly v kategorii předškolních dětí (2014 
a mladší), ačkoli už jsou obě školou povinné). Pro Johanku to byl úplně první 
závod v gymnastice. Obě dvě nasbíraly na 3 nářadích známky přes 9 bodů 
(z 10 maximálních jsou to výborné známky), ale, bohužel, se ani jedné ne-
zadařilo na přeskoku, a tak domů odjely se 6. a 7. místem stejně jako holky 
nejstarší. Společně s nimi jsme mohli vidět i závodnice v kategorii I (2013-
2012), kde nás reprezentovala Veronika Šonová, které se závod opravdu 
vydařil. V konkurenci 10 gymnastek zazářila a vybojovala si 1. místo!  Aby 
toho ve 2. sledu nebylo málo, představily se v něm i závodnice kategorie I - 
pokročilí (2012 - 2013), kde jsme měly hned trojí zastoupení. Adéla Jačková, 
Ema Šturmová i Klára Čížková předvedly na všech čtyřech nářadích krásné 
výkony. Áďa, bohužel, během závodu maličko chybovala, ale i tak si odvezla 
skvělé 5. místo z 10 závodnic. Ema s Klárou předvedly všechny sestavy hez-
ky čistě a obě dvě vybojovaly medaile. Ema stříbrnou a Klára zlatou! 
Poslední sled nám nabídl hned 3 benátecké gymnastky -  každou v jiné ka-
tegorii. Adina Kadeřábková závodila v kategorii II - pokročilí (2010 - 2011), 
kde po pádu z kladiny obsadila 6. místo, což bylo vzhledem ke konkurenci 
moc pěkné umístění. V kategorii II (2010 - 2011) se představila Barbora Pří-
hodová, která na lavičce zaznamenala nejvyšší známku z celého závodu 9,9 
(téměř dokonalý výkon), ale, bohužel, po slabším přeskoku skončila těsně 
pod stupni vítězů. Naší poslední závodnicí byla Sofie Klabanová - katego-
rie  III (2009  - 2008), která svůj závod zhodnotila jako ne úplně vydařený 
(podle trenérky však byla přehnaně kritická), a tak byla naprosto ohrome-
ná, když se stala 2. nejlepší závodnicí ve své kategorii! 
Celkově tak 12 závodnic vybojovalo 5 individuálních medailí. A jelikož hes-
lem závodu je: „Jeden za všechny, všichni za jednoho“ závod byl doplněn 

i o závod oddílů, ve kterém se sčítaly nejlepší výsledky ze všech 4 nářadí 
napříč všemi kategoriemi. V konkurenci 11 týmů naše holky zazářily a Be-
nátky nad Jizerou se staly druhým nejlepším týmem tohoto závodu! 

Kamča Heřmanová
SOKOl Benátky nad Jizerou  -  florbal mladších žáků

Výkony florbalového týmu Sokol Benátky v  přeboru mladších žáků, díky 
pěknému přídělu gólů soupeřům v prvních dvou kolech hraných v průběhu 
října, nás vynesly do horní části tabulky. A tak nás dne 7. listopadu v městské 
hale v Říčanech u Prahy čekali trochu náročnější soupeři, kterým naše ospalá 
hra umožnila připsat si na náš účet první body v turnaji a s vedoucím týmem 
naší skupiny Prague Tigers jsme prohráli 6 : 8. Důrazná domluva hráčům se 
projevila už v dalším zápase se zkušeným FAT PIPE Chodov, který jsme udola-
li 7 : 5. S dalším soupeřem Wizards Praha 10 to byla také přetahovaná do po-
slední chvilky a nakonec z toho byly tři body za vítězství 5 : 4. V posledním 
utkání s Říčanskými draky byl soupeř nad naše síly a prohráli jsme 3 : 7.
Po čtrnáctidenní odmlce jsme 21. 11. doma v NIBE Aréně hostili čtvrté kolo 
tohoto florbalového přeboru. Díky postupně vyhlašovaným karanténám 
v souvislosti s coronavirem v benáteckých školách i v našich rodinách zby-
lo z našeho družstva jen 9 borců do pole, což neumožňovalo ve hře ani 
pravidelně střídat dvě pětky. Tato situace asi naše borce zdravě nabudila, 
a tak předváděli rychlou kombinační hru, kterou umí a je nejlepší cestou 
k dobrým výsledkům. Na úvod porazili Tatran Kostelec nad Č. Lesy vysoko 
10 : 0, Falcon Praha 8 : 1 a se zkušeným celkem Chodova odehráli nejkrás-
nější a do poslední chvíle dramatické utkání, kde vítězný gól Benátek padl 
necelou minutu před koncem hry. Posledního soupeře z FBC Kutné Hora 
jsme zdolali jasně 6 : 1 a se čtyřmi výhrami se stali vítězi domácího turnaje 
a vyhoupli se na první místo tabulky. Nejlepším střelcem našeho týmu byl 
tentokrát Max Husák s 8 góly. Příští kolo přeboru mladších žáků se odehraje 
těsně před Vánocemi 18. prosince v Praze a tam v malém okresním derby 
narazíme na zkušený Předvýběr.CZ z Mladé Boleslavi.
Florbalová přípravka Sokola Benátky (to jsou děti od  5 do  9 let) dostala 
pozvání na  tradiční sokolský turnaj do  Nymburka, našeho nejčastějšího 
soupeře a velkého sportovního rivala. Všichni jsme to pokládali za vrchol-
nou akci našeho kalendáře na konci roku 2021 a patřičně jsme k tomu děti 
i motivovali. Ráno tři dny před turnajem, kdy přišlo potvrzení, že se akce 
opravdu uskuteční, byl odpoledne vládou vyhlášen nouzový stav a naše 
jistota byla zase nulová. Nakonec nám organizátoři obratem potvrdili, že se 
akce opravdu uskuteční, ale úplně bez diváků a jen s nezbytným doprovo-
dem (převážně v roli řidičů dětí). Stejně jako na turnaji v říjnu jsme našich 
15 borců rozdělili do trochu ambicióznějšího bílého týmu a zeleného, pl-
ného nováčků, kdy nejmladší Toník Č. je ještě předškolák. Nakonec jsme 
byli jediní, kdo byl schopen postavit dvě družstva a tak každého účastníka 
(včetně Sokola Bobnice, Peček, Sokolče) čekalo pět zápasů, každý na 2 x 4 
minuty. Hned druhé utkání turnaje svedlo proti sobě náš zelený a bílý tým 
a po chvilce vyrovnané hry bylo jasné, že nic nebude tak jednoznačné, jak 
se na první pohled mohlo zdát. Postupem doby se ale bílí přece jen prosa-
dili a připsali si první body do turnajové tabulky za vítězství 3 : 0. V dalším 
zápase bílí podlehli pozdějšímu vítězi turnaje domácímu Nymburku 1 : 3. 
Tato prohra je ale nezlomila, další tři zápasy už vyhráli, i když ten poslední 
proti Bobnicím rozhodli 10 vteřin před koncem zápasu. Zelení si v turnaji 
bez diváků v dalších zápasech také připsali první vítězství, k tomu dvě cen-
né remízy, ale Sokol Nymburk nad nimi přesvědčivě zvítězil 0 : 4.
Takže nakonec z toho všeho bylo pěkné druhé místo a stříbrné medaile pro 
bílý tým Sokola Benátky, jediný bod za vítězným Nymburkem. Pro zelené 
to byla nakonec úžasná a zasloužená bramborová medaile za čtvrté místo. 
Pro šest našich členů to byla první turnajová zkušenost, a tak florbalový tur-
naj v Nymburce potvrdil to Coubertinovské „Není důležité zvítězit, ale zú-
častnit se.“ Radost z prožitého hezkého sportovního dopoledne byla vidět 
opravdu na všech dětech a rodičích, kteří s námi jako doprovod jeli. Nám, 
trenérům, zase dala zapomenout, kolik sil nás tentokrát stálo zorganizování 
účasti mladých florbalistů na takové akci v době nouzového stavu.

M. Lorenc

 Florbalová přípravka Sokol Benátky v Nymburce
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